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In in d u str ia  judeţului« d u p ă  9 luni

Bilanţ rodnic în marea 
întrecere pentru îndeplinirea 

şi depăşirea pianului
•  Planul pe trei trimestre al producţiei globale a fost 

îndeplinit în proporţie de 102,2 la sută
•  280 milioane Iei producţie marfa suplimentară
•  Productivitatea muncii pe salariat a cunoscut o 

creştere de 1 688 lei

Atît în întîmpinarea Conferiri* 
(lei Nationale a pai Udului, dar 
Bnai ales după ce acest înalt 
jiorum al comuniştilor a adoptat 
rhotăriri de însemnătate vitală 
ţrenlru perfecţionarea conducerii 
il organizării întregii vieţi eco
nomice şi sociale, pentru mersul 
înainte, în ritm alert, a societă
ţii noastre socialiste pe drumul 
bunăstării şi civilizaţiei, oamenii 
înuncii din întreaga tară şi-au 
sporit eforturile pentru îndeplini
rea cu succes a sarcinilor de plan 
pe anul în curs, pentru încheie
rea înainte de termen a cincina
lului,

Acum, în preajma aniversării a 
Unui veac de existenţă a repu
blicii noastre, întrecerea socia
listă desfăşurată in toate dome
niile de activitate a căpătat un 
plus de vitalitate, a stimulat des
coperirea de noi rezerve şi re
surse pentru a grăbi ritmul reali
zărilor, pentru a crea o bază 
trainică hotăririi unanime a po
porului nostru de a scurta acest 
Cincinal cu o jumătate de an.

în acest context al întrecerii 
pasionante, in acest clocot al 
muncii pline de abnegaţie, oa
menii muncii din judetu! nostru 
— români, germani, maghiari — 
obţin pe zi ce trece realizări 
tot mai consistente. După cum 
am mai consemnat în coloanele 
ziarului nostru, unităţile indus
triale ale judeţului raportau încă 
cu 7 zile înainte de expirarea lu
nii septembrie îndeplinirea pla
nului producţiei marfă pe trei 
trimestre. Acum, la expirarea 
perioadei de plan, in baza date

lor centralizate de Direcţia jude
ţeană ne statistică, putem afirma 
că ne aflăm în fata unui bilanţ 
însulletitor, bilanţ ce ilustrează 
fidel eforturile depuse de colec
tivele de muncă, ritmul îndepli
nirii angajamentelor asumate 
pentru acest an.

Producţia globală industrială, 
la nivelul judeţului, pe cele 9 
luni a fost îndeplinită în propor
ţie de 102,2 la sută într-un ritm 
mediu de creştere de 11,3 la sută. 
în acelaşi timp, la indicatorul^ de 
producţie marfă fabricată, indica
tor care constituie obiectivul 
principal al întrecerii socialiste, 
s-a înregistrat o depăşire de 280 
milioane Iei. Iese, deci, clar în 
evidentă dorinţa unanimă de a 
întîmpina cea de-a 25-a aniver
sare a republicii cu succese de 
seamă, de a crea un avans sub
stantial în vederea îndeplinirii 
cu cel puţin 6 luni înainte de 
termen a actualului cincinal.

Sigur că în această pasionantă 
Întrecere o serie de colective au 
reuşit să se detaşeze, obţinind un 
avans de producţie marfă supli
mentară, care la multe unităţi 
reprezintă pînă ta această dată 
îndeplinirea angajamentului a- 
nual. Din salba de unităţi care 
au reuşit să se situeze cu mult 
peste media realizărilor la nive
lul judeţului amintim: U.M.M.N. 
şi „Carbosin" Copşa Mică, „Au- 
tomecanica“, „Tîrnava", „8 Mai" 
Mediaş, „Libertatea", „7 Noiem
brie", „Drapelul roşu", „13 De
cembrie", „Flamura roşie", între
prinderea judeţeană a viei şi vi
nului, Industria cărnii din Sibiu,

Uzinele textile Cisnădîe, Fabrica 
de tricotaje şi IMIX Agnita, 
„Sticla“ Avrîg şi muKe altele.

Faptul că producţia marfă a 
fost substanţial depăşită îşi gă
seşte- reflectarea într-o gamă va
riată de produse peste plan. 
Preocuparea colectivelor de mun
că s-a îndreptat spre realizarea 
în permanenţă a întregului plan 
sortimental, canalizindu-şi efortu
rile spre depăşirea acelor sorti
mente ce au o mare solicitare 
«Lit pe ’piaţa internă fcît şi -la 
export. Ca urmare, pînă la finele 
funii septembrie s-au produs 
paste nivelul planului sortimen
tal: 131 tone oţel aliat, 3 752 tone 
metale neferoase, utilaje şi ma
şini pentru industria construcţii
lor în valoare de 5,5 milioane 
lei, utilaje pentru industria ali
mentară — 1,7 milioane lei,
4 60Ö tone acid sulfuric, 34 tone 
produse macromoleculare de ba
ză, 228 m c cherestea răşinoase, 
2 880 m c cherestea de fag, 
239 mii m p ţesături textile, 44 
mii produse tricotate, confecţii 
textile în valoare de 12,3 mi
lioane lei, 89 mii perechi încăl
ţăminte, 322 tone unt proaspăt 
ele.

Pentru obţinerea acestor impor
tante realizări, organizaţiile de 
partid, de sindicate şi tineret, 
conducerile întreprinderilor au 
avut In permanenţă în vedere 
realizarea Obiectivelor privind 
creşterea productivităţii muncii, 
în acest sens, s-au rezolvat cu 
operativitate măsurile prevăzute 
in planurile M.T.O., s-a urmărit 
realizarea propunerilor oamenilor 
muncii făcute în adunările gene
rale. Ca urmare, planul produc
tivităţii muncii a fost îndeplinit 
în proporţie de 101,5 !a sută, în-
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Acum, cind parcurgem 
zile hotăritoare pentru soarta 

producţiei agricole, organizarea 
pînă la amănunt a muncii 

trebuie să se afle pe primul plen
Această concluzie s-a desprins 

pregnant di» dezbaterea purtată 
într-o seară cu ploaie, la sediul 
comitetului comunal de partid 
Roşia. La dezbatere au participat 
Aron Frăţilă, primarul comunei, 
inginer Ermil Pleşca, preşedintele 
consiliului intercooperatist, Eugen 
Nistorescu, director Ia S.M.A. In
tenţia acestei dezbateri era de a 
se desprinde, pe baza unui sondaj 
de opinie, măsurile concrete luate 
acum cind fiecare oră c preţioasă, 
cind ne putem aştepta la brumă, 
zăpadă, îngheţ, pentru recoltarea 
şl transportarea de pe cîmp a 
producţiei agricole.

După cum era firesc, s-a pornit 
de la urgenţa maximă — recolta
rea cartofilor — ştiut fiind că 
pierderile la această cultură sínt

direct proporţionale cu avansarea 
in timp, mai ales in condiţiile de 
timp nefavorabil.

Consiliul intercooperatist Roşia 
are in cultură o suprafaţă de 254 
hectare cartofi, la care se adaugă 
incă o suprafaţă de 3t hectare 
rămasă nerecoltată din vară. Din 
această suprafaţă s-au recoltat, 
pină la 4 octombrie, 41 hectare, 
adică 16 Ia sută. Aşa prezentîn- 
du-se situaţia, s-a născut imperios 
întrebarea: „Care sínt cauzele a- 
cestei rămineri in urmă?".

Bineînţeles că răspunsul a fost 
timpul, „timpul care nu ne per
mite să ieşim la cimp să ne des
făşurăm forţele, să lucrăm meca
nizat“.

Dar, oare, numai vremea capri
cioasă e de vină?. . .

consiliului intercooperatist — echiva
lează ou 9,4 hectare zilnic şi ou , . .  
26 zile lucrătoare pentru încheierea 
actualei campanii de recoltat cartofi.

Nu există şi alte posibilităţi?
Răspunde inginerul Ermil Pleşca, 

preşedintele Consiliului intercoopera
tist Roşia: „în condiţiile de timp e- 
xistenite, nul S.M.A.-ul nu are în do
tare maşini robuste de extirpat bu
ruiana, de scos cartoli în condiţii de 
umiditate mare". „Există asemenea 
maşini?“. „Da. Există nişte maşini 
adaptate pe oare le folosesc I.A.S.-ul 
ş; alte S.M.A. De fapt sínt nişte im

provizaţii care dau rezultate deştul 
de bune în condiţiile de faţă“,

„Ce preocupare a avut S.M.A. Ro
şia, tovarăşe director, în această 
problemă?“. Răspunsul — o ridicare 
din umeri. Sau alt caz. Duminică, 1 
octombrie a.c., sute de maşini şi 
tractoare au ieşit pe cimp, au fo
losit din plin orele bune de lucru. 
Secţia S.M.A. Cornăţel (şef de sec
ţie Uie Doda) a stat cu lacătul pe 
uşă, cu toate cele 14 tractoare ali
niate ca la paradă. Ce măsuri aţi 
luat pentru ca asemenea lucruri să 
nu se mai înlîmple? O altă ridicare 
din umeri.

De trei ori incertitudine

La S. M. A. s-a  convocat o şedinţă ad-hoc

In aceste zile, elevii Şcolii gene
rale de 8 ani, din comuna LasU a, 
participă la recoltarea produselor 

din ierma legumicolă

La data de 29 septembrie, ingine
rul Eugen Nistorescu, director la
S.M.A. Roşia, a convocat ad-hoc co
mitetul, oamenilor muncii pentru a 
desfacâ contracta! de mancă.tractr - 
ristuluj Tudor Sandu pentru moti
vul să la data de 27 septembrie a 
refuzat să transporte pietriş la Pău- 
ca. La data susamintită, din dispozi
ţia telefonică a tovarăşului Uie Că- 
tolti, directorul Trustului judeţean al 
S.M.A., 4 tractoare cu remorci au 
tost scoase de la muncile agricole şi 
trimise să transporte pietriş pentru 
construcţia sediului S.M.A. de la
Păuca. De fapt, au fost scoase nu
mai trei, pentru că tractoristul Tu
dor Sandu a refuzat să plece. Moti
vul: remorca nu avea frîne cores
punzătoare pentru circulaţia pe dru
murile publice.

Bineînţeles, acest act de „indisci
plină“ a stîrnit un furtunos protest. 
S-a convocat comitetul oamenilor 
muncii şi s-a cerut aplicarea artico
lului 13, litera „e“ din Legea nr. 1/ 
1970 privind organizarea şi disci
plina muncii în unităţile socialiste 
de stat. La şedinţă au participat 6 
din cei 11 membri ai comitetului şi, 
deşi nu s-a putut „smulge“ accep
ţiunea pentru articolul 13, litera „e", 
tractoristul s-a ales totuşi cu trei 
sancţiuni, adică: mustrare scrisă şi 
avertisment, schimbarea de pe trac
tor ?i punerea unei absenţe nemoti
vate pentru ziua cînd din dispoziţia 
tovarăşului Nistorescu a fost trimis 
ia trust.

Nu mai comentăm faptul că „sanc
ţionarea", deşi s-a făcut „pe baza 
legii“, nu' s-a făcut în spiritul ei, 
întrucît legea precizează că „Sanc
ţionarea disciplinară se aplică numai 
după cercetarea prealabilă a faptei 
ce constituie abatere, ascultarea sa
lariatului şi verificarea susţinerilor 
făcute de acesta in apărare“. Vrem 
insă să atenţionăm asupra promptitu
dinii cu care conducerea S.M.A. Ro
şia a ştiut să acţioneze asupra aces
tui „caz de indisciplină“ a unui om 
care într-o şedinţă a criticat anumite 
stări de lucruri negative din cadrul 
S.M.A.

Dar să vedem promptitudinea In 
alte situaţii.

In momentul de faţă recoltarea 
cartofilor în zona Roşia se execută 
numai manual. Viteza zilnică teore
tică este de 1,5 ari pe brat de mun
că, ceea ce — raportat Ia întreaga 
suprafaţă existentă în perimetrul

Prima incertitudine s-a concretizat 
în clipa în care tovarăşul Ermil 
Pleşca a fost întrebat ce măsuri 
concrete s-au luat pentru grăbirea 
ritmului de recoltare a cartofilor în 
condiţiile grele de muncă din toamna 
acestui an. „Toată suprafaţa de car
tofi o avem acoperită. Respectiv, e 
dată în acord global. Numai 26 hec
tare le avem neacoperite şi ne gîn- 
dim să ne ajutăm cu forte din afara".

In. situaţia existentă aşteptăm ca 
răspunsul să fie deosebit de concret, 
să demonstreze că de fapt preşedin

tele Consiliului intercooperatist Ro
şia, a analizat pînă la amănunt toate 
posibilităţile de strîngere a recoltei 
de cartofi, indiferent de starea tim
pului. A doua incertitudine s-a ma
nifestat şi mai pregnant. întrebat de 
perioada necesară pentru stringer’s 
recoltei de cartofi, mai ales că după 
cartofi urmează să se însămînteze 
griu, a trebuit ca atunci, pe loc, să

(Continuare tn oao » fli-a)
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Măsuri urgente pentru eliminarea excesului 
de apă din terenurile agricole ,

Condiţiile climatice deosebit de grele din această 
toamnă au creat şi creează încă probleme de mare 
complexitate pentru oamenii muncii din agricul
tură. Precipitaţiile care au căzut şi cad încă din 
abundentă împiedică desfăşurarea normală a lucră
rilor agricole de sezon. Mai mult, datorită cantităţi
lor neobişnuit de mari de apă — a cărei evaporare 
este îngreunată de temperaturile scăzute din acest 
sezon — există pericolul băltirii apei pe unele te
renuri, ceea ce poate avea drept urmări pagube 
însemnate de recoltă, distrugerea structurii solului, 
scoaterea din circuitul agricol productiv a unor 
însemnate suprafeţe de terenuri agricole.

In aceste condiţii se impune cu stringenţă apli
carea unui complex de măsuri menite să asigure 
scurgerea apelor în exces de pe terenuri.

Pentru aceasta este necesar ca în fiecare comună, 
comitetele de partid să acţioneze ferm pentru 
prevenirea pagubelor care ar putea surveni ca 
urmare a excesului de apă.

Inginerii agronomi, brigadierii de cîmp să con
troleze sistematic toate parcelele, să cunoască în 
amănunt situaţia acestora din punct de vedere al 
regimului de umiditate. In funcţie de aceste con
statări, să se acţioneze, în primul rînd, pentru asi
gurarea eliminării apelor în exces de pe terenurile

ocupate acum cu porumb, cartofi, sfeclă ş, a,, pre
cum şi de pe cete unde urmează a fi insamînţate cul
turile de toamnă. Specialiştii trebuie să stabilească 
modul de acţionare pentru fiecare parcelă de te
ren, uimind ca imediat cooperatorii, mecanizatorii, 
toţi ceilalţi lucrători din agricultură. să treacă Ia 
executarea şanţurilor de scurgere a apelor. în 
această acţiune să fie antrenate atit mijloacele 
mecanice — pluguri şi alte utilaje — cit şi forţele 
manuale. Pe formaţii de lucru — brigăzi de cîmp, 
ferme, echipe, grupe de familii ş. a. — să se folo
sească hîrleţele, lopeţile ş. a., fără a se aştepta 
sosirea maşinilor şi a utilajelor speciale. Atenţie 
deosebită trebuie acordată şi efectuării unor lucrări 
pe cursurile de apă ce ameninţă să inunde terenu
rile agricole sau alte bunuri materiale proprietatea 
obştei sau a persoanelor particulare. Ne referim la 
executarea unor diguri locale, devieri de cursuri 
ş, a.

Toate aceste acţiuni complexe trebuie să se des
făşoare concomitent cu efectuarea lucrărilor agri
cole de sezon — recoltări, pregătirea patului ger
minativ, însămînţări ş. a. Aceasta solicită o con
centrare deosebită a eforturilor, coordonarea com
petentă a activităţilor, folosirea cu maximum de 
randament a fiecărei ore de lucru in cîmp.

Cu proî. FLAVW 1>©B0ŞI. inspector Ia Inspectoratul şcolar judeţean Sibiu, d e s p r e :

Activitatea tehnico-productivă a elevilor
— Ce învăţăminte se des

prind din experienţa anului 
şcolor 1971—1972 privind le
garea invăţămîntulul de viaţă 
prin practica tehnico-producti- 
vă a elevilor?

— In anul şcolar 1971/72 acti
vitatea tehnico-productivă des
făşurată de elevii din şcolile ge
nerale şi liceele de cultură gene
rală a înregistrat un vădit pro
gres în raport cu anul şcolar an
terior. Ca urmare a unui plan de 
măsuri adoptat de Comitetul ju
deţean al P.C.R., sub îndrumarea 
organelor şi organizaţiilor de 
partid, conducerile şcolilor şi ca
drele didactice au întreprins, cu 
ajutorul unităţilor economice care 
patronează şcolile, o serie de mă
suri şi acţiuni in vederea asigu
rării unor condiţii corespunzătoa
re pentru desfăşurarea acestor ac
tivităţi.

Astfel, numărul atelierelor din 
şcoli a crescut de ta 98 la 193, 
urmăriudu-se în paralel şi îmbu

nătăţirea dotării acestora. S-a a- 
sigurat, parţial, şi _ posibilitatea 
desfăşurării activităţilor direct în 
unităţile de producţie. Şcolilor din 
mediul rural le-au fost asigurate 
loturi şcolare şi în aceiaşi timp 
s-a asigurat desfăşurarea activită
ţilor în sectoarele de producţie 
ale C.A.P.-urilor şi I.A.S.-urilor 
din judeţ.

S-au obţinut, desigur, rezultate 
mulţumitoare, realizîndu-se venî- 

, turi care au putut fi folosite pen
tru întărirea bazei materiale a 
şcolilor, în general, şţ în special 
pentru îmbunătăţirea gradului de 
dotare a atelierelor.

Este necesar însă a se scoale 
in evidentă faptul că, pe lingă a- 
ceste rezultate, mai sínt şi aspec
te care necesită o îmbunătăţire în 
viitor. Astfel, considerăm că e- 
vantaiul meseriilor în care s-au 
desfăşurat activităţile este încă 
prea redus şi că, în special, în 
atelierele pentru băieţi, ne-am 
axat pe lucrări în lemn şi iăcătu-

şerie, iar îa fete a predominat 
croitoria-broderia şi producerea 
de articole de artizanat. Din acest 
punct de vedere considerăm că 
nu s-a ţinut cont in suficientă 
măsură de nevoia de cadre califi
cate necesare unităţilor economi
ce din judeţul nostru. La fel, con
siderăm că proporţia elevilor care 
au lucrat direct în întreprinderile 
industriale a fost prea redusă 
(doar 18 la sută).

Vă rugăm să smintiţi 
cîteva şcoli cu cea mai bună 
activitate în acest domeniu şi 
prin ce se remarcă ele?

—- Şcolile au obţinut rezultate 
mai bune sau mai slabe, în func
ţie de condiţiile mai mult sau 
mai puţin favorabile, precum şi în 
funcţie de preocuparea mai in
tensă sau mai puţin intensă a 
Conducerilor de şcoli, a cadrelor 
didactice şi a elevilor. Dintre şco
lile care au obţinut rezultate mai 
bune în înfiinţarea, organizarea 
şi dotarea atelierelor amintim:

Liceele „Gh. Lazăr“, „Octavian 
Goga“ ş; Liceul 'nr. 2 din Sibiu, 
„St. Ludwig Roth“ şi „ A x e n i e  Se
ver" din Mediaş, Liceul din Cop
şa Mică, şcolile generale nr. 21, 
8, 1, 2, 4, 15 şi 20 din Sibiu, nr. 
2 şi 3 Cisnădie, nr. 1, 3 şi 5 din 
Mediaş.

Privind activităţile . desfăşurate 
cu elevii direct în întreprinderi, 
sau realizarea unor repere din 
planul de producţie al întreprin
derilor s-au remarcat: liceele şi 
şcolile generale din municipiul 
Mediaş, liceul din Copşa Mică, 
şcolile generale din municipiul 
Mediaş, şcolile generale 20, 17, 4 
şi 8 Sibiu, liceul şi şcoala gene
rală din Tălmaciu şi liceul din 
Cisnădie.

La realizarea unor produse au 
colaborat ş; şcolile între ele, aşa

(Continuare în pag. « lli-s)
Convorbire consemnată de 

TRAIAN SUCIU

NTREBÁM

Consiliul popular 
municipal Sibiu

Articolul 20 din Legea ar, 9 1971 
precizează: „Organizaţiile socialiste 
de stat suportă pentru meniurile 
fixe servite pe bază de abonament, 
precum şi pentru celelalte prepa
rate vîndute salariaţilor proprii, 
prin bufetele şi alte unităţi din 
incinta organizaţiilor socialists de 
stat: costui apei, energiei electrice, 
combustibilului şi al transporturi
lor pentru aprovizionarea canti- 
nei-restaurant, cheltuielile legate 
de amortisment, chirie şi reparaţii 
ale mijloacelor fixe, precum şi u. 
zarea sau înlocuirea obiectelor de 
inventar".

Cu toate acestea, cei peste 430 
abonaţi ăi cantinei Consiliului 
popular municipal nu beneficiază 
de suficiente pahare şi tacîmurî 
pentru servirea mesei în condiţii 
onorabile. întrebăm, deci, Consiliul 
popular municipal: Cind va fi do
tată această cantină-restaurant cu 
toate cele necesare pentru ca abo
naţii ei să fie serviţi în condiţii 
onorabile?
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Fapte
îngrijorătoare
O nouă acţiune de control, e- 

xecutată la 21 septembrie a.c. dc 
lucrătorii serviciului de circulaţie 
din judeţul nostru, a evidenţiat 
fapte şi atitudini îngrijorătoare, 
în numai 6 ore au fost depistaţi 
504 contravenienţi care au încăl
cat prevederile legislaţiei rutiere; 
267 din aceştia au fost sancţionaţi 
cu avertismente verbale, 190 cu 
amenzi achitate pe loc şi în 47 
cazuri au fost întocmite procese 
verbale de contravenţie.

Numeroase nereguli vizau nu 
numai siguranţa circulaţiei ci şi 
proprietatea obştească, constînd 
în cazuri de folosire a autovehi
culelor proprietate de stat în in
teres personal, aşa cum a fost 
găsit tractoristul loan Milea de 
ia I.A.S. Şura Mică, sau de efec
tuare a unor curse fără rost, cum 
a fost autocamionul 21-SB-847 al 
întreprinderii „Flamura roşie" Si
biu, care a circulat pe distanţa 
Sibiu — Agnita şi înapoi fără nici 
o încărcătură.

în  cadrul acţiunii a-u fost des
coperite şi două infracţiuni: con
ducere fără permis, autor Andrei 
Meitzer din Sighişoara, ş; condu
cere in stare de ebrietate şi refuz 
de a se supune la recoltarea pro
belor pentru stabilirea alcoole
miei, autor loan Luca din comuna 
Alţîna, judeţul Sibiu.

n

Joacă fatală
In seara zilei de 21 septembrie 

19712, minora Dorina-Daniela Gás
pár, de 5 ani, din municipiul Me
diaş, str. Dr. Petru Groza, nr. 5, 
jucîndu-se pe malul rîului Tîrna- 
va, in, dreptul întreprinderii „E- 
m ai lut roşu“, şi vrînd să-şi spele 
pantofii în apa rîului, a alunecat 
căzind în apă, înecîndu-se,

O întîmplare cu consecinţe tra
gice şi mai ales un nou prilej de 
reflecţii şi măsuri pe linia supra
vegherii copiilor al căror discer- 
mămînt redus, datorat virstei, nu 
le permite să întrezărească peri
colele la care se expun.

E

Exces
de

Rih'etl Schenk, (le 45 de ani, 
domiciliat in municipiul Mediaş, 
str. Ulmului nr. 115, conducted 
în ziua de 23 septembrie motoci
cleta proprietate personală pe 
una din străzile municipiului, din 
cauza vitezei excesive cu care 
circula, la o curbă a intrat brusc 
în faţa unui autocamion care cir
cula reglementar din sens opus. 
Accidentul l-a fost fatal motoci- 
clistului: în urma izbirii violente, 
fiind rănit grav, a decedat în 
drum spre spital.

Viteza excesivă în deplasarea 
cu autovehiculele a făcut o nouă 
victimă. Atenţie, deci, automo- 
biliştll

U. MUREŞANU

Carusel în parcul de agrement „Luna parc", amenajat în Piaţa 6 Martie
din Sibiu

„Producţie şi învăţămînt 
în cadrul aceleiaşi zile”

Începînd cu acest an şcolar, Ministerul Educaţiei şi Invăţămîntului, îm
preună cu celelalte ministere care au în subordine şcoli profesionale, a 
trecut la experimentarea tavăţămîntului profesional pe principiul „producţie 
şi învătămînt în cadrul aceleiaşi zile". Aplicat la şcolile profesionale, de 
maiştri, în licee de specialitate din Capitală şi din alte centre, experimentul 
prevede alternarea în cursul aceleiaşi zile a orelor destinate predării cunoş
tinţelor teoretice de specialitate cu instruirea practică, rezervîndu-se timpul 
necesar pentru studiu şi odihnă.

Pentru realizarea acestui obiectiv s-au asigurat locurile de muncă ne
cesare — prin înfiinţarea de noi ateliere-şcoală şi prin reamenajarea unor 
unităţi similare — fapt care dă posibilitatea elevilor să execute lucrări 
utile, corespunzător programelor şcolare de instruire practică.

0  nouă m a n ife s ta re  ş t i in ţ if ic ă  m ed ica lă  la Sibiu

Consfătuirea centrală  
de cardiologie

Astăzi, Ia ora 8,30, în Casa albastră 
a Muzeului Brukenthal din Sibiu, îşi 
începe lucrările consfătuirea centrală 
de cardiologie, manifestare ştiinţifică 
medicală de mare importanţă, organi
zată de Uniunea Societăţilor de Şti
inţe Medicale în colaborare cu Socie
tatea de cardiologie (prin clinica 
ASCAR din Bucureşti şi clinica I me
dicală din Cluj). Consfătuirea are ca 
temă: Diagnosticul şi tratamentul ar- 
teriopatiilor periferice cronice. In le
gătură cu scopul acestei consfătuiri, 
i-am solicitat un scurt interviu medi
cului primar Radu Ispas, directorul 
Spitalului unificat judeţean.

— Sibiul medical a fost, în aceas
tă toamnă, gazda unor prestigioase 
manifestări ştiinţifice, la nivel cen
tral sau judeţean. Consfătuirea de 
astăzi vine să completeze graficul 
preocupărilor medicilor sibieni, pe 
linia apărării sănătăţii oamenilor 
muncii din judeţ. Credem că citi
torii „Tribunei Sibiului“ doresc să 
cunoască factorii cauzali care au 
determinat alegerea acestei teme. 

— îmbunătăţirea condiţiilor de viaţă 
a oamenilor muncii a determinat creş
terea mediei lor de vîrstă. Dar creşte
rea mediei de vlrstă a adus importan
te modificări în morbiditatea genera
lă. Apar, ou o frecvenţă tot mai mare, 
bolile cronice oaracteristice virstei 
înaintate. Intre acestea, ponderea cea 
mai mare o au bolile cardio-vasculare. 
Situaţia e valabilă şi pentru teritoriul 
judeţului nostru. In acelaşi timp, se 
remarcă o deplasare a acestor sufe
rinţe spre grupele mai tinere de 
vîrstă. In acest context, discutarea 
arteriopatiilor periferice cronice cores
punde unei necesităţi profesionale de 
prim ordin. Discutarea diagnosticului

r " \I (U n fe l d e )  FOILETON s a u ... ■

Cum, pe  ce Jon“ şi la ce „diapaion 
s-a  născut din seră  un şopron

Cap. I. Mai întîi a fost ideea. ..
. . .  să se facă un locaş in care, 

sub acoperiş, aşa, cu cald ca-n pat 
aşezat, mai precis, ca pe un covor 
■fermecat, leguminoasele roşii, 
verzi, galbene şi castraveţii să 
crească, să rodească şi consumato
rii să-i mulţumească.

Bună idee, ca pravila dreaptă şi 
ca plinea coaptă.

Loc era, materiale tot aşa. Bani? 
Nici vorbă nu mai încăpea. Totuşi, 
ce ne mai trebuia?
Cap. II. In care se răspunde:

Ne mai trebuia un meşter pri
ceput. Uzina cu pricina, care avea 
de construit sera, a dat sfoară-n 
ţară cum că se primeşte un meşter 
mai romanţios ca Manole şi mai 
priceput ca ăi de au construit blo
cul cutare din „Ştrand“, acei bloc 
muzical, prevăzut cu un dispozitiv 
special prin care vintul, suflind, 
naşte muzică dulce-dulce-adormi- 
toare.

Iar acum? Cine că-mi venea 
Şi se prezenta 
La U.F.R.M.A.?

III. în care se (auto) prezintă o- 
mul-cheie.

După ce şi-a făcut autoportretul 
— verbal —, toată lumea, inclusiv 
tovarăşii de la personal, au fost 
convinşi că au in faţă pe cel mai 
mare constructor din cîţi cunoaşte 
istoria, de la Apolodor încoace. 
Drept care a fost urcat în maşină 
şi plantat la intrarea în Mediaş, ca 
şef. Urgent, s-a deschis un şantier 
pe care „omul-cheie“ îşi plimba 
superioritatea şi priceperea ca pe 
nişte haine de purpură.nişte haine de purpură. io

IV. In care este prezentat „marele 
constructor".

învăţase, într-o şcoală textilă, 
filatura. Nu i-a plăcut şi a devenit 
constructor. Apoi s-a perindat prin 
10—15 locuri de muncă. De ulti
mul — cooperativa „Constructorul“ 
divorţa pentru motive de . . .  ne
potrivire de caracter. (Plus nişte 
încurcături).

Deci, pe şantier. Mai întîi şi iu
tii, la mai toate controalele, şeful 
a fost găsit plecat. Pe teren, în 
deplasare, mă rog, ca omul cu 1001 
de trebi.. In fine, primul termen 
de terminare a serei a fost depă
şit. Al doilea, fixat ad-hoc, aşiş- 
deri. Al treilea, idem. In plus, e- 
xecuţia era cum era, adică ca şi 
cum ai cîrpi cite ceva cînd din 
marfă nouă ai făcut costum în 
care nu încape omul. Ba pe la 
conducte, ba pe la geamuri, ba pe 
la . . .  Neorînduială. A mai apărut 
şi un incendiu care a mistuit o ba
racă şi mai multe altele. A scăpat 
şeful, totuşi.

In fine. . .  In timp ce şantierul 
lincezea, marele constructor avea 
micile lui chestii, drept care, după 
ce-şi părăsise familia, trăia ca un 
tos nemaipomenit.
Cap. V. In care se vorbeşte des
pre recepţie.

Care recepţie, făcută de benefi
ciar a constatat defecţiuni înşirate 
pe hîrtie ca mărgelele în şirag. 
Şi, erau zeci de . . .  mărgele (adică 
defecţiuni, adică lipsă de respon
sabilitate, adică erori).
Cap. VI. In care marele construc
tor este pus să-şi caute altă zonă.

Pină la urmă, după exasperare, 
lui Mircea Brăzdau i se desface 
contractul de muncă. Acţionează 
uzina in judecată. Urmează exper
tize, peste expertize. Cum se fă
cea, cum se nimerea, că toate ex
pertizele (făcute de constructori şi 
experţi pe deasupra, ori ceva pe- 
aproape) nu erau expertize, ci 
pledoarii pentru şeful de şantier.
Cap. VII. In care e vorba de ver
dict.

Intr-o sală, călduroasă că şi 
musca zăcea de toropeală, s-a ju
decat, s-a râsjudecat şi constructo
rul nostru a scăpat. Cică a fost 
exemplar şi că doar conducerea are 
ce aie cu el. Iar omul-cheie îşi 
plimbă în continuare mîndria ca 
pe un trofeu după un război lung 
din care a ieşit Învingător.
Cap. VIII. In care se întreabă:

— Pe cine apărăm?
— Ce facem acum cu sera, că 

pocneşte din încheieturi?
— Ce facem cu sera, că mai an

ţărţ s-a dărimat iar ceva?
— Ce facem cu sera că s-au cam 

îngropat banii care nu vor mai 
putea fi recuperaţi (oa o comoară 
antică inexistentă).

— Ce facem cu expertizele astea 
întru apărarea a tot felul de con
structori care nu-s constructori?

— Cine va plăti banii care se 
mai „îngroapă“ încă şi ia această 
oră in sera din Mediaş a 
I.J.P.V.L.F.?

Şi din nou: Pe cine apărăm?
VICTOR DOM ŞA

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vremea se menţine rece ca ce
rul mai mult acoperit. Vor cădea 
ploi temporare. Vintul va sufla po
trivit din sectorul norcL-estic. Tem
peraturile minime vor fi cuprinse în
tre 2 şi 5 grade, iar cele maxime 
vor oscila între 4 şi 8 grade.

TELEVIZIUNE
9,00 Deschiderea emisiunii. Telex. 
9,05 Teleconferinţă de presă (re
luare). 9,35 Balade şi cîntece bă- 
trîneşti interpretate de Gheorghe 
Koşoga (reluare). 9,45 Desen ani
mat. 10,00 Curs de limba germană 
(lecţia a 22-a). 10,30 Comentariu la 
40 de steme. Judeţul Arad (relua
re). 10,50 Film serial pentru copii: 
Delfinul Flipper. 11,20 Publicitate. 
11,30 Pagini de umor. Retrospecti
vă Walt Disney (reluare). 12,20 Te
lejurnal. 16,00 Teleşcoală. Biologie, 
»£ temea Deltei necunoscute. 16,30

Matematică (în ajutorul candidaţi
lor la concursul de admitere în 
învăţămîntul postliceal şi superior). 
Mulţimi, funcţii. 17,30 Deschiderea 
emisiunii de după-amiază. Curs dc 
limba engleză (lecţia a 22-a). 18,00 
Legile in dezbatere publică. 18,15 
Satul contemporan. Din nou despre 
aprovizionarea satelor . . .  Anchetă 
realizată în judeţul Gorj. 18,40 Tra
gerea Loto. 18,50 Revistă literară 
TV. Ce ştim despre cititori? 19,20 
1001 de seri. 19,30 Telejurnal. In 
cinstea aniversării republicii. Cro
nica marii întreceri. 20,00 Ancheta 
TV. Un pahar In plus. 20,40 Film 
artistic: Din nou despre dragoste, 
producţie a studiourilor sovietice. 
22,19 Idei contemporane. O dez
batere pe tema: Teoriile „democra
tizării capitalului" şi realitatea. 
22,30 24 de ore.

18,30; 20,30); TINERETULUI: Mirii
anului II (orele 10,00; 12,00; 14.30 
16,30; 18,30) 20,30); INDEPENDENŢA 
Omul orchestră (orele 11,00; 14,30 
16,30; 18,30; 20,30); 7 NOIEMBRIE
Ghici, cine vine la cină (orele 10,00; 
14,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Jocul cu 
moartea (Orele 9,00| 11,15t 14,00i 16,30; 
19,00; 21,15; TINERETULUI: Nici un 
om pentru Camp Detrick (orele 
10,00; 16,30; 18,30 20,30).

CISNAD1E: POPULAR: Evadare din

Planeta maimuţelor (orele 11,00;
16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: locotenentul
Bullitt (orele 16.00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Paşi spre lună (orele 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Boxerul (orele 
18,00 şi 20,00).

BAZNA-BAl: Certiiicat de naştere
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Trimis extraordinar (orele 18,00 şi 
20,00).

CINEMA
SIBIU: PACEA: Naufragiaţi în spa 

ţiu, seriile 1 şi II (orele 9,00; 12,30; 
16,00) 19,30); ARTA: Dragoste şi a- 
tnenzi (orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30;

I l i  /*

Cadru din filmul NICI UN OM PENTRU CAMP DETRICK

In stadiile incipiente şi a fixării limi
telor tratamentului medical şi chirur
gical va contribui Ia luarea unor ati
tudini corespunzătoare în faţa unui 
caz dat, ştiut fiind faptul că aceste 
suferinţe arteriale cronice, în marea 
lor majoritate, debutează insiduos, 
evoluează lent, bolnavii prezentîndu-se 
la medic în stadii avansate de boală, 
de multe ori irecuperabile. Un alt 
motiv pentru care această importantă 
temă a fost pusă în discuţie îl consti
tuie şi progresele înregistrate, te ulti
mii ani, în investigaţiile de diagnostic, 
precum şi în conduita terapeutică me- 
dico-chirurgicală.

Societatea de cardiologie (prin cli
nica ASCAR din Bucureşti şi Clinica 
I medicală din Cluj), apreciind preo
cupările şi activitatea colectivelor me
dicale sibiene, în cadrul comisiei ju
deţene de cardiologie, au ales Sibiul 
ca loc de desfăşurare a acestei' im
portante manifestări medicale.

— Cine vor fi participanţi la a- 
ccastă manifestare?

— Şi-au anunţat prezenţa persona
lităţi medicale din centrele universi
tare: Bucureşti, Cluj, Iaşi, Timişoara, 
Tîrgu Mureş şi Craiova, specialişti 
din marile centre medicale ale ţării. 
Bineînţeles, şi cadrele medicale de pe 
raza judeţului nostru.

— Ce comunicări vor fi prezen
tate?

— Profesorul Ştefan Hărăguş, con
ferenţiarul universitar R. Vlaica şi 
dr. C. Duncea din Cluj vor prezenta 
comunicarea „Principii de diagnostic 
în arteriopatiile cronice“. Acelaşi co
lectiv medical, ta care se mai adaugă 
şi conferenţiarul universitar I. Ză- 
greanu (tot din Cluj), va prezenta te
ma „Principii ale tratamentului con
servativ în arteriopatiile periferice 
cronice", iar doctorul loan Nicodim, 
directorul- Direcţiei sanitare a judeţu
lui Sibiu, va prezenta comunicarea: 
„Principii ale tratamentului chirurgi- 
oal in arteriopatiile periferice croni
ce“. Un colectiv medical din Tîrgu 
Mureş, format din prof. I. Pop, D. 
Popa, conferenţiarul C. Pană şi dr. 
T. Georgescu, dr. R. Deac, dr. P. 
Kviczky, va prezenta tema „Trata
mentul reconstructiv al arteriopatiilor 
cronice obliterante, in Clinica II chi
rurgicală şi chirurgia cardio-vasculară 
din Tîrgu Mureş“, iar un alt colectiv, 
format din dr. N. Stănoioiu şi dr. 
Florena Scrobohaci (Bucureşti) va 
prezenta comunicarea „Aspecte trom- 
bopatogenetice te arteriopatiile peri
ferice oronice".

Am exemplificat doar clteva din 
cele 35 de comunicări ce se vor 
prezenta.

Convorbire realizată de 
ALEXANDRU GRAD

I

S
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I HANDBAL; d ivizia A

! Independenta 
Sibiu -  Steaua 

Bucureşti 
18-26 (1012)

Partida din prima etapă a campionatului diviziei nationale A de handbal mas
culin dintre echipele Independenta Sibiu 
Si Steaua Bucureşti a constituit un adevărat eveniment sportiv pentru oraşul 
nostru, fapt subliniat si de prezenta ma
ximă a publicului, caje a luat ieri seară 
cu asalt tribunele terenului -Luceafărul". 
Trioul si continua ameninţare a norilor 
nu i-a împiedicat pe jucătorii celor două formaţii să practice un 1oc frumos, spec
taculos, in care nu ştiai ce să admiri 
mai mult: virtuozitatea tehnică si reou- 
laritatea tactică a militarilor sau dirzenia si elanul stbienilor.

Considerăm că diferenţa de scor din 
final — 8 puncte — nu reflectă adevărata situaţie din teren. Deşi a avut tot timpul iniţiativa, Steaua n-a cîstioat uşor 
intîlnirea fiind echilibrată. Dacă Independenta ar fi început iocul cu mai pu
ţin trac. mai puţin marcată de importanta 
confruntării si de valoarea adversarului, situaţia ar fi fost cu totul alta. Dar a- 
vansul de 4 noluri luat din start de că
tre oaspeţi a cîntărit oreu in balanţa 
stabilirii învingătorului. Si cu toate a- 
cestea, au existat două momente cind aazdele puteau obţine eoaiarea. La scorul 
de 9—8 pentru Steaua. Savu ratează o 
aruncare de la 7 metri (în prima repriză). iar la scorul de 17—16, un contra
atac este irosit si o dată cu el si sansa 
de a anula handicapul. De fapt, atunci 
a fost momentul Dsiholociic al meciului.

După această ratare, în cele 15 minute 
cito mai rămăseseră pină la fluierul fi
nal, militarii înscriu de nouă ori primind 
doar două aoluri.

Echipă solidă. Steaua beneficiază de
aportul hotărîtor al celor doi -tunari", 
titulari ai lotului national. Gruia si Bir- 
talan. ale căror suturi necruţătoare sínt 
excelent puse în valoare de către Gatu. 
un adevărat virtuoz al balonului. Da
fapt, cele mai multe puncte au fost 
realizate de aceştia, de la distantă, por
tarii Belu si Klubischko reuşind arareori 
să se opună.

Cele 44 ooiuri ale partidei au fost rea 
lizate de: Schmidt f5). Roth (3). Petri (3) 
Savu (2), Hitsch (21, Schnaep (1), Speck (1) 
Stentzel (1) pentru Independenta, Gruia 
(7). Birtalan (6), Marinescu (3). Stockl 
(3), Gatu (21. Kicsid (21, Popescu (1). Go 
ran (1) si Oană (autoao!) pentru Steaua

Arbitraiul craioveniior I. Mihăilcscu si 
V. Coiocaru a fost bun. cu excepţia ui 
rimelor minute ale partidei, cînd au co 
mis unele oreseli.

N. I. DOBRA

Preţuri la legume şi fructe

PRODUSUL U/M
Preţuri de 
contractare

Preţuri piaion P.re< „e,ecrt,v
de vînzare cu de vtnzare

amănuntul . ,tul
cu amănun-

Ex. I II Ex. I II unică

Roşii de seră kg 9,00 7,75 4.25
Gutui grupa A kg 1.70 1,45 1,15 2,60 2,25 1.85
Gutui grupa B 
Cartofi de toamnă

kg — 1,15 1,00 1,85 1,60

sub STAS
(25—45 buc./kg) kg 0,60

NOTĂ: Conform deciziei nr. 539/1972 a Comitetului executiv al Con
siliului popular al judeţului Sibiu, preţurile intră în vigoare 
astfel:
— cumpărare: 06.10.1972
— vtnzare: 07.10.1972.

1
Cu prilejul „Săptăminii economiei“ C.E.C.

acordă noi avantaje 
pentru posesorii de obligaţiuni C.E.C.
Cu prilejul .Săptăminii economiei" — acţiune care se desfăşoară 

In perioada 25—31 octombrie 1972 — Casa de Economii şi Consem- 
naţluni va acorda posesorilor de obligaţiuni C.E.C., NOI AVANTAJE.

Astfel, începînd cu tragerea Ia sorţi pentru luna octombrie 1972 
(care va avea loc Ia 31 octombrie a. c.) va intra în vigoare UN PLAN 
NOU, MAJORAT, DE CÎŞTIGURI la depunerile pe obligaţiuni C.E.C.

Potrivit acestui plan. Casa de Economii şt Consemnaţiunt va acorda 
lunar 4 109 ctştiguri în valoare totală de 4 180 000 de lei, in loc de 
3 607 clştiguri în valoare de 3 471 400 Iei, cit se acordă după vechiul 
plan.

Cîştigurile au valori individuale de 100 000 de lei, 75 000 de Iei, 
50 000 de Iei. 25 000 de Iei, 10 000 de Iei, 5 000 de Iei şi altele.

De asemenea. Ia această tragere la sorţi Casa de Economii şi Con- 
semnaţinnl va mai acorda, in afara cîştigurilor din noul plan, tncă 
415 ctştiguri suplimentare în sumă totală de 560 00Ó de lei. Posesorii 
de obligaţiuni C.E.C. vor beneficia astfel Ia tragerea Ia sorţi din 
31 octombrie a.c. de 4 524 de cîştiguri în sumă de 4 740 000 de Iei.

Cetăţenii care doresc să economisească pe obligaţiuni C.E.C. le pot 
CUMPĂRA LA VALOAREA LOR NOMINALĂ ÎN PRIMELE ZECE 
ZILE ALE FIECĂREI LUNI, de la oricare unitate a Casei de Economii 
şl Consemnaţiuni şi unitate poştală din ţară.

Casa de copii Turnu Roşu
ANGAJEAZĂ URGENT:

■— ADMINISTRATOR, care să posede diplomă 
(j de şcoală medie, 
ţ Informaţii Turnu Roşu, telefon 5 A,

Fabrica „RECORD
ANGAJEAZĂ:

— ELECTRICIAN, categoria 4—5
— MUNCITORI NECALIFICAŢI
— JURISCONSULT
— DACTILOGRAFĂ.

Condiţii de angajare conform H.C.M. 914/1968 şi 
Legea 12/1972.
Relaţii suplimentare se primesc la biroul personal din 
Sibiu, str. Podului nr. 127—-12°.

Sectorul de meteorologie şi hidrologie Sibiu
cu sediul în Sibiu, str. Someşului nr. 49 

angajează imediat:
— 1 TRACTORIST RUTIERIST.

w w w w w w w w w w w y r tw .w w v b v v v v v v w w

întreprinderea de materiale de con- 
i  sfrucţii şi prefabricate MACO Sibiu

str. Abatorului nr. 2
ANGAJEAZĂ:

— economist sau contabil preţ cost
— electricieni
— mecanici auto
— mecanici de utilaje grele
— sudori
— curelari
— tîmplari.

Salarizarea conform H.C.M. 914/1972. _
Informaţii asupra angajării se pot obţine zilnic între 
orele 7—15 la serviciul personal şi organizarea muncii, 

£ telefon 2 24 18.

1.1. C. fabrica 
Frigoriferul Sibiu

str. Frigorifer nr. 4

; ANGAJEAZĂ DE URGENŢA:
— 3 mecanici frigotehnişti
— 10 muncitori necalificaţi, pentru echipa de 

încărcat-descărcat.

Mica puMîcitaie
PIERDUT, pe Valea Sadului, măgar negru, şchiop de «a ficior, din tată. 

şi măgăriţă cu clopot de fier U glt. Adresaţi satul Tălmăcel 192. Recompensă
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ACTIVITATEA 
POLITICĂ-EDUCATIVĂ -
la n iv e lu l e x ig e n ţe lo r  a c tu a le
însemnări pe marginea lucrărilor plenarei 
Comitetului municipal de partid M ediaş

Recent, a avut Ioc plenara Conti« 
tetuiui municipal da partid Media?, 
care a analizat munca politico-ideo- 
iogică desfăşurată de organele şi 
organizaţiile de partid, de sindicat 
şi U.T.C., în lumina amplului pro
gram adoptat de Plenara C.C. al 
P.CJt. din 3—5 noiembrie 1971 şi 
de Conferinţa Naţională a partidu
lui. Referatul prezentat şi debaterile 
au scos în evidenţă activitatea Co
mitetului municipal de partid, a or
ganelor şi organizaţiilor de bază 
din întreprinderile şi instituţiile mu
nicipiului pentru cunoaşterea şi apli
carea în viaţă a politicii partidului 
şi statului nostru. Relevîndu-se pre
ocuparea Comitetului municipal de 
partid pe linia formării unei înalte 
conştiinţe socialiste a comuniştilor, 
a tuturor oamenilor muncii medie- 
şeni, au fost subliniate modul în 
care învăţămîntul de partid, diver
sele forme ale muncii politice de 
masă au contribuit Ia cunoaşterea şi 
însuşirea învăţăturii marxist-îeni- 
niste, a politicii interne şi externe 
a partidului şi statului nostru, la 
formarea multilaterală a omului so
cietăţii socialiste.

In acest sens, învăţămîntului de 
partid i s-a imprimat un pronunţat 
caracter educativ. Creşterea nivelu
lui politic si ideologic al comunişti
lor, a celorlalţi oameni ai muncii, se 
reflectă în modul cum aceştia au 
întimpinat Conferinţa Naţională a 
partidului, în elanul şi entuziasmul 
cu care întîmpină sărbătorirea ani
versării a 25 de ani de la procla
marea republicii, în hotărîrea una
nimă de a îndeplini sarcinile planu
lui cincinal înainte de termen.

Eforturi susţinute au fost îndrep
tate şi în direcţia îmbunătăţirii con
ţinutului şi calităţii învăţămîntului 
de partid prin intensificarea activi
tăţii celor 20 puncte de informare 
şi a celor 10 cabinete de ştiinţe so
ciale.

Referindu-se la unele forme ale 
muncii educative, Nicolae Şandru, 
prim-secretar al Comitetului munici
pal U.T.C., a relevat însemnătatea 
întllnirîlor iniţiate între membrii 
Comitetului municipal de partid şi 
tinerii din unele sectoare impor
tante de muncă, consultările ce au 
avut loc In scopul găsirii celor mai 
adecvate forme pentru petrecerea 
timpului liber al tinerilor. -Apreciez 
ca deosebit de utilă — spunea to
varăşul loan Pîrlea, secretarul comi
tetului de partid de la fabrica „8 
Maj* — iniţiativa de a trimite şi în 
mijlocul muncitorilor din unităţile 
productive lectori bine pregătiţi*.

De aprecieri asemănătoare s-a 
bucurat munca cu cartea. în contex
tul căreia au devenit o tradiţie în« 
tîlnirile oamenilor muncii cu perso
nalităţi ale vieţii politice şi cultu
rale, precum şi sistemul de infor
mare a salariaţilor prin intermediul 
agitatorilor, a agitaţiei vizuale, prin 
expunerile şi consultaţiile care po
larizează interesul a mii şi mii de 
cetăţeni.

Dar dincolo de aprecierile pozi
tive, dezbaterile au scos în relief 
şi o serie de carenţe care îngreu
nează munca politică şi ideologică, 
prin folosirea unor metode stereo
tip«, şablonarde, prin tratarea şi ex
plicarea unor probleme fără a se 
tine seama de nivelul auditorilor, 
de ceea ce doreşte să afle un anu
mit grup interesat în cunoaşterea 
noutăţilor pe care le aduc noile 
proiecte de legi bunăoară, sau cum 
trebuie să se materializeze concret, 
în atelierul şi secţia respectivă, una 
sau alta din sarcinile Conferinţei 
Naţionale a partidului. »La hiblio- 
teca municipală, la casele de cultură 
şi în alte instituţii, răspunderea per
sonală pentru angajarea unor ac
ţiuni novatoare, mai ridicate din 
punct de vtdere calitativ, este foarte 
slabă — remarca tovarăşa Aurelia 
Tatu, membră a Comitetului munici
pal de partid. Aşa se face că fn 
unele situaţii hotărîrile bune nu se 
finalizează, o serie de forţe sínt 
pulverizate pe o arie prea largă de 
preocupări, în loc să fie destinate 
scopului urmărit la un moment dat*, 
în acelaşi context se încadrează şi 
criticile aduse de Roman Herciu, 
secretarul Consiliului municipal al 
sindicatelor, care viza faptul că va- 
loroase initiative în muncă, apărute 
la Uzina mecanică şi „Emailul ro
şu* din Mediaş — care s-au dovedit 
de la bun început eficiente — nu 
au fost suficient popularizate, făcîn- 
du-se prea puţin pentru generali
zarea lor.

Recomandări consistente privind 
îmbunătăţirea activităţii de educare 
a maselor prin multiplele forme ale 
muncii politice au făcut, în cursul

f
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registrîndu-se o creştere de 1 688 
lei pe salariat. La acest indicator, 
colectivele de muncă din muni
cipiul Sibiu au înregistrat o creş
tere şi mai însemnată (1 718 lei 
pe salariat), ceea ce constituie 
o garanţie a îndeplinirii angaja
mentului luat la nivelul judeţu
lui, de 2 000 lei pînă la finele 
anului.

Rezultate de seamă au fost ob
ţinute şi în ce priveşte indicato
rul producţiei marfă vindută şi 
Încasată, la care depăşirea faţă 
de planul celor trei trimestre în
sumează 266 milioane lei.

Dacă la nivel de judeţ acest 
bilanţ Încheiat la finele a nouă 
luni este pozitiv, dacă cele mai 
multe colective de muncă au 
reuşit să finalizeze cu mult îna
inte de termen sarcinile ce le-au 
revenit în această perioadă, nu 
putem trece cu vederea anumite 
aspecte mai puţin îmbucurătoare.

Din păcate, sîntem nevoiţi sS 
consemnăm nerealizări, la anu
miţi indicatorii la întreprinderi 
ca: U.P.A.S. (producţie marfă
99,1 la sută), »Record" (producţia 
globală 98,4, producţia marfă 
94,7, productivitatea muncii 95,8 
la sută), Fabrica de geamuri (92,9 
la sută producţia globală, 91 pro- 
ducţia marfă şi 91,8 la sută pro
ductivitatea muncii), Industria 
laptelui, MACO Sibiu, ELCA Me
diaş. Este necesar ca şi aceste 
colective să găsească cele mai 
adecvate măsuri pentru înlătura
rea neajunsurilor ce se manifestă 
in activitatea lor, să-şi sporească 
eforturile pentru a se putea ală
tura, pînă la finele anului, marii 
majorităţi a unităţilor noastre 
industriale, unităţi care, fără în
doială, vor întîmpină măreaţa 
sărbătoare a poporului nostru 
— aniversarea a 25 de ani de !a 
proclamarea republicii — cu sar
cinile de plan şi angajamentele 
îndeplinite şi depăşite.
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O VALOROASĂ
EXPOZIŢIE

Incepind de miercuri, la Casa 
artelor se află deschisă o amplă 
expoziţie de carte din Republica 
Democrată Germană, La festivita
tea, de inaugurare a expoziţiei. 
Onorată de un mare număr de 
oameni ai muncii din municipiul 
Sibiu, au participat Aurel Cristea, 
prim-secretar al Comitetului mu
nicipal de partid, primarul muni
cipiului Sibiu, Heinrich Sitzler, 
membru în Biroul Comitetului 
municipal de partid, secretar al 
Comitetului municipal Sibiu al 
P.C.R., Ioian Hoihoş, directorul 
bibliotecii „Astra“, preşedintele 
Comitetului municipal Sibiu pen
tru cultură şi educaţie socialistă. 
Au fost de faţă prof. dr. Hans 
Maretzky, consilier al Ambasadei 
Republicii Democrate Germane In 
Republica Socialistă România, Ing. 
Fritz Schubert, director general 
adjunct al întreprinderii „Deu
tscher Buch-Export und Import 
Leipzig, care au rostit scurte alo
cuţiuni CU prilejul vernisajului 
expoziţiei

Expoziţia „Cărţi din Republica 
Democrată Germană“ constituie un 
bun prilej de cunoaştere a acti
vităţii editurilor din tara prietenă, 
de apreciere a realizărilor fru
moase obţinute în sfera producţiei 
de carte, ca important domeniu 
al progresului cultural. Expoziţia 
se structurează pe o arie temati
că de mare cuprindere, grupînd 
lucrări de matematică Şj fizică, 
de electrotehnică şi economie, de 
ştiinţe tehnice şi industrie, de in
dustria construcţiilor şi de ştiinţă 
populară, cărţi de ştiinţe sociale, 
de filozofie şi istorie, manuale 
lingvistice, dicţionare şi volume 
de ştiinţe medicale, de beletristică 
şi ştiinţa literaturii, cărţi pentru 
copii şi tineret, de sport şi recre- 
ere, volume de artă şi albume cu 
imagini, note şi partituri muzica
le, diferite tipuri de reviste.

Pubiicul sibian, interesat să cu
noască prodigioasa activitate edi
torială din Republica Democrată 
Germană, vizitează în număr ma
re expoziţia de la Casa artelor.

dezbaterilor, Maria Văcăraş, membră 
a comitetului de partid de la uzina 
„Tîrnava", loan Moldovan, profesor 
la liceul „Axente Sever", Gheorghe 
Popescu, preşedintele Comitetului 
municipal pentru cultură şi educaţie 
socialistă, Cornel Jeler, directorul 
Cabinetului municipal de partid ~~ 
în sensul de a face din cabinetele 
de ştiinţe sociale centre viabile de 
îndrumare şi conducere competentă 
a muncii ideologice şi de propa
gandă şi nu doar săli de expunere 
a uBor grafice şi panouri.

Tovarăşul Ion Prică, secretar al 
Comitetului judeţean Sibiu al P.C.R., 
a arătat în concluzie că nota domi
nantă a activităţii desfăşurate de 
organele şi organizaţiile de partid, 
sindicat şi U.Ţ.C. din Mediaş, pen
tru formarea profilului constructoru
lui societăţii socialiste multilateral 
dezvoltate este pozitivă, întrucît 
toate formele şi mijloacele folosite 
cuprind strălucitele idei ale secre
tarului general al partidului nostru, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, expuse 
programatic în cuvtntarea la Plenara 
C.C, al P.C.R. din noiembrie 1971 şi 
în raportul prezentat -la recenta 
Conferinţă Naţională a partidului.

în indicaţiile şi recomandările fă
cute, tovarăşul Ion Prică s-a oprit 
asupra necesităţii creşterii rolului 
propagandei de partid şi îmbinării 
mai strînse a acesteia cu problemele 
majore ale producţiei şi activităţii 
sociale în ansamblu. Adunările ge
nerale de dări de seamă şi alegeri 
care au Ioc în aceste zile în toate 
organizaţiile de partid — a subli
niat vorbitorul — trebuie să poarte 
amprenta dată direcţionat de Con
ferinţa Naţională, să pună în cen
trul dezbaterilor obiectivul central 
al preocupărilor partidului şi statu
lui nostru — creşterea eficienţei 
economice, realizarea cincinalului în 
patru ani şi jumătate, îmbunătăţirea 
activităţii politico-ideologice. Trans
punerea în viaţă a tuturor indicaţii, 
lor secretarului general al partidu
lui nostru trebuie să stea tot timpul 
în centrul atenţiei, ele constituind 
cea mai înaltă şcoală de formare a 
profilului constructorilor societăţii 
noastre socialiste.

La CA.P. Hosman, pe tarlalele „Hibiş", „Lunca plopului“ şl .Faţa gării" 
se desfăşoară o febrilă activitate de recoltare a sfeclei şi eliberarea tere

nurilor. în foto: transportatul sfeclei de zahăr de pe cimp

Zile hotăritoare pentru  
soarta producţiei agricole

(Urmare din pag î)

se facă calcule şi estimări, să se sta
bilească timpul necesar încheierii a- 
oestui proces. A treia incertitudine, 
şi cea mai gravă, e cea referitoare 
la măsurile luate pentru oa în fie
care C.A.P. din cadrul consiliului in- 
tercooperatist să fie repartizate dife
renţiat forţele, să se păstreze o aler
tă continuă, pentru folosirea la ma
ximum a timpului pentru recoltări. 
Aceasta se impune cu, atît mai mult 
cu cit în momentul de faţă recolta
rea nu se poate face pînă cînd su
prafeţele cultivate nu sínt curăţate 
de buruiană. Cum s<? poate face cu
răţirea? „Manual, cu coasa...". De 
cite coase dispun C.A.P.-urile? „Fle
cari cooperator are coasa lui“.

tn mod normal, în situaţia dată, în 
fiecare C.A.P. ar trebui să existe un 
plan concret de acţiune, o mobilizare 
permanentă de forţa, o cunoaştere 
concretă a situaţiei din fiecare par
celă. In locurile eliberate de buru
ieni, unde se poate intra, trebuie'sti
mulat spiritul de Întrajutorare, cu 
atît mai mult cu cît se lucrează în 
acord global. Cooperatorii care nu 
pot intra în terenurile ce trebuie să 
le recolteze, trebuie îndrumaţi să-l 
ajute pe ceilalţi, pentru ca la rîndul

lor Şi aceia să-i ajute atunci cînd e 
timpul.

Starea de lucruri existentă în 
cadrul celor trei C.A.P.-uri din 
cadrul Consiliului intercooperatist 
Roşia (C.A.P. Cornăţel are o su
prafaţă de 104 hectare cultivate 
cu cartofi, din care a recoltat 15, 
Roşia — 100 hectare, din care a 
recoltat 17, Vurpărul 50, din care 
s-au recoltat 9 hectare) impune 
de urgenţă mobilizarea tuturor 
forţelor la acţiuni concrete şi e- 
ficiente. Consiliile de conducere 
ale C.A.P-urllor, organizaţiile 
de partid, specialiştii, toţi facto
rii de răspundere trebuie să acţio
neze concret şi hotărît pentru ca 
recoltarea, transportul şi depozi
tatul cartofilor să se execute în 
cele maî bune condiţiuni.

Capacităţile organizatorice se 
pun în evidenţă nu în situaţiile 
normale, ci în cele excepţionale. 
Acum, mai mult ca oricînd, orga
nizaţiile de partid, consiliile popu
lare, specialiştii din cadrul S.M.A. 
şl C.A.P. trebuie să demonstreze 
că pot şi ştiu să mobilizeze şl să 
organizeze toate forţele pentru 
strîngerea la timp şi fără pierderi 
a recoltei.

Din partea Inspectoratului 
general al miliţiei

In cadrul măsurilor ce se întreprind 
pentru prevenirea accidentelor de cir
culaţie şi sporirea siguranţei traficu
lui rutier, organele de miliţie, în co
laborare cu A.C.R-, vor organiza, în

Din activitatea „CRUCII RUŞII“
In ajutorul 
semenilor lor

In cadrul „Săptămînii Crucii Roşii“, 
la Mediaş au fost organizate eîţeva 
acţiuni interesante. Printre acestea o 
semnificaţie deosebită a avu,t-o întîl- 
nirea dintre donatorii de singe şi eei 
oare au beneficiat de actul lor umani
tar. In cuvinte calde, emoţionante, 
Nicolae Budu, Ana Moldovan, Iohan 
Ernest şi Susana György au mulţumit 
donatorilor de singe şi cadrelor medi
cale care i-au îngrijit. Un număr de 
15 cetăţeni, bărbaţi şi femei — ne 
scrie Nicolae Letia, preşedintele co
misiei municipale Mediaş de Cruce 
Roşie — au primit in această săptă- 
mînă insigna de „Donator de onoare“. 
Printre cei care au înţeles nobila da
torie cetăţenească îi amintim pe Iu- 
liana Zudor, Iile Văcar, Nicolae Rafa, 
luliana Ioniţă, Elena Nlea, Valeria

Feteanu şi medicul lorgu Niţulescu. 
Donatorii de singe şi-au exprimat sa
tisfacţia şi bucuria pentru faptul că 
au reuşit să vină în ajutorul semeni
lor lor. Notăm aceste gesturi nobile, 
pe oare, credem, le vor urma şi alţi 
cetăţeni.

Concurs profesional
Corespondentul nostru din Mediaş, 

Andrei Bereş, ne informează despre 
concursul profesional al grupelor de 
Cruce Roşie din întreprinderi. Con
cursul a antrenat un mare număr de 
medici, cadre sanitare şi activişti vo
luntari. Cele 13 grupe participante la 
prima fază au dat dovadă de pricepe
re în acordarea primului ajutor sa
nitar. Pe primele trei locuri s-au cla
sat, în ordine, grupele de Cruce Roşie 
de la uzina „Automecanica“ Mediaş, 
Fabrica de şuruburi şi fabrica „Vitro- 
metan“.

cursul acestui trimestru, în întreaga 
ţară verificarea reglării luminii faru
rilor la autovehicule. In acest scop, 
va fi folosită aparatura modernă exis
tentă în dotarea organelor de miliţie, 
a filialelor A.C.R., a staţiilor Auto 
service şi a unor unităţi de reparaţii 
auto. Verificările se vor executa atît 
ziua, cît şi noaptea pe trasee şi In 
unităţile specificate mal sus. Se va 
urmări, totodată, depistarea conducă
torilor auto ce folosesc incorect lu
minile farurilor atunci cînd se depla
sează pe drumurile publice.

Inspectoratul general ai miliţiei re
comandă tuturor factorilor de răspun
dere din unităţile deţinătoare de mij
loace de transport, precum şi şoferi
lor amatori să acorde atenţia cuve
nită reglării farurilor şi folosirii co
recte a acestora în timpul conducerii. 
De asemenea, se recomandă să se asi
gure tuturor autovehiculelor piese de 
schimb de rezervă pentru sistemul de 
iluminare şl semnalizare, astfel încît 
orice conducător auto să aibă posi
bilitatea de a înlocui operativ pe cele 
defecte sau aflate în stare necores
punzătoare.

(Agerpres)
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de aplicare a Legii 20
COSTEL ŞERBANESCU, secretar al Comitetului executiv 

al Consiliului popular al judeţului Sibiu
După cum se cunoaşte din presă, 

la Consfătuirea de lucru ce a avut 
loc în zilele de 7 şi 8 septembrie 
a. c. la C.C. al P.C.R. tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu. secretarul general 
al partidului nostru, a criticat, pe 
bună dreptate, modul funcţionăresc 
în care unele comitete executive ale 
consiliilor populare au înţeles să 
aplice prevederile Legii 20/1971.

Din dorinţa de a putea orienta or
ganizarea aplicării legii sus citate şi 
pe baza sarcinii trasate de condu
cerea de partid, Comitetul de Stat 
pentru Economia şi Administraţia 
Locală şi Ministerul Finanţelor au 
emis ulterior instrucţiuni cu preci
zări, pe baza căro
ra comitetele exe
cutive ale consilii
lor populare trebuie 
să organizeze ac
ţiunea de aplicare 
corectă a legii în 
vederea înfăptuirii 
unor lucrări de 
interes obştesc cu 
caracter local.

Recent, la Consiliul popular jude
ţean a avut loc o întîlnire cu fao- 
torii de răspundere de la municipii, 
oraşe şi comune, avînd drept scop 
explicarea în spiritul legii a instruc
ţiunilor primite.

Pe baza criteriilor orientative date 
de instrucţiuni, se va proceda la re
examinarea obiectivelor stabilite ini
ţial a se executa din contribuţia bă
nească şi contribuţia în muncă, în 
vcdérea renunţării la acelea care nu 
sínt prevăzute în lege, sau nu sínt 
oportune. Drept urmare, se va re
examina şi cuantumul contribuţiei 
băneşti şi a contribuţiei in muncă. 
Acest lucru trebuie realizat în toate 
municipiile, oraşele şi comunele ju
deţului, chiar dacă de la adunarea 
delegaţilor, cînd s-au aprobat iniţial 
lucrările şi s-au stabilit debitele, nu 
s-au depus contestaţii de către cei 
interesaţi.

în acţiunea de reexaminare a obiec
tivelor votate şi a sumelor stabilite 
pe familie, un rol deosebit revine 
delegaţilor împuterniciţi din circum
scripţii şi adunărilor delegaţiilor pe 
municipii, oraşe şi comune. In aceste 
adunări trebuie revăzut la ce lucrări 
se impune a se renunţa — este vorba 
de cele care nu se încadrează în ''ege 
sau sínt lipsite de posibilităţi de fi
nanţare.

Dacă în urma renunţării la unele 
lucrări au rămas fonduri, acestea 
trebuie restituite acelor cetăţeni că
rora în urma reexaminării, li s-a 
redus cuantumul contribuţiei băneşti 
de către adunarea delegaţilor. In caz 
că adunarea delegaţilor stabileşte alte 
lucrări în locul celor la care s-a re
nunţat, contribuţia bănească va fi 
stabilită în raport cu valoarea noilor 
lucrări.

Pînă la 15 octombrie 1972, în toate 
municipiile, oraşele şi comunele ju
deţului se vor încheia lucrările de 
reexaminare a lucrărilor şi debite
lor stabilite iniţial. Cel mai impor
tant lucru in această acţiune trebuie 
să fie asigurarea bazei materiale 
(bani şi materiale de construcţie) ne
cesare realizării obiectivelor ce se 
votează, ţinîndu-se seama de preve
derile articolului 7 din lege (adică 
de stabilirea numai a acelor obiec
tive care se pot termina în maximum 
3 ani).

Orice exagerare şi tendinţă de 
aventurism In stabilirea unor obiec
tive edilitare trebuie eliminată de
oarece, după cum se ştie, materialele 
de construcţie sínt dirijate şi nu se 
pot procura decit în cota în care 
acestea s-au asigurat prin Consiliul 
popular judeţean.

Stabilirea
cuantumului pe familie

Potrivit instrucţiunilor, sínt scutiţi 
de contribuţia bănească pensionarii 
C.A.P. care nu au membri capabili

în atenţia
c o m ite te lo r  executive 
ale consiliilor populare

de muncă, precum şi pensionarii cu 
venituri de pînă la 500 lei pe mem
bru de familie.

Pentru familiile domiciliate în mu
nicipii şi oraşe s-a stabilit drept cri
teriu orientativ, în funcţie de veni
turile nete realizate pe fiecare mem
bru de familie, sume de la 50 pînă 
la 300 lei. Această contribuţie se sta
bileşte în funcţie de valoarea lucrări
lor, termenul în care se realizează şl 
de venitul net pe fiecare membru de 
familie care se încadrează pentru a 
participa la realizarea obiectivelor 
stabilite.

Potrivit legii, comitetele executive 
ale consiliilor populare vor propune 

în adunarea delega
ţilor scutirea to
tală sau parţială 
de această contri
buţie bănească şi în 
muncă a unor fa
milii şi persoane 
cu situaţie deose
bită. De asemenea, 
adunarea delegaţi
lor poate stabili ca 
plata contribuţiei 

băneşti să se facă eşalonat în tot 
cursul anului.

Contribuţia în muncă
In adunarea delegaţilor împuterni

ciţi se stabileşte, de asemenea, ce lu
crări urmează a se' menţine în con
tinuare din contribuţia ia muncă. Iri 
acest sens trebuie avut grijă să se 
asigure menţinerea numai a acelotţ 
lucrări strict menţionate îa lege, iasj 
debitul contribuţiei in muncă pe lo
cuitor să se stabilească in funcţie da 
aceasta. Unde nu se impune executa
rea unor lucrări din contribuţia îrt 
muncă, nu se vor stabili asemenea 
debite pentru cetăţeni.

Este necesar ca în perioada pre
mergătoare ţinerii adunării delegaţi
lor, comitetelor executive ale consi
liilor populare să analizeze, împreună 
cu împuterniciţii delegaţi pe circum
scripţii, lista capilor de familie sau 
a celor indicaţi de lege ca fiind apţi 
pentru contribuţia în muncă şi, prin 
prisma instrucţiunilor susamintite, 
să-şi formuleze punctul de vedere 
oe trebuie exprimat în adunarea de
legaţilor pentru fiecare contribuabil. 
De asemenea, împreună cu comitetele 
de cetăţeni alese în adunările ante
rioare, vor pregăti informările cti 
privire la felul cum s-au aplicat ho
tărîrile luate iniţial, modul cum s-au 
gestionat bănii şi materialele. In ter
menul cel mai scurt urmează apoi să 
se aducă la cunoştinţă verbal şi î» 
scris noile debite stabilite în urma 
reexaminării, precum şi lucrările la 
care s-a renunţat, cauza şi eventual 
dacă s-au votat alte lucrări.

Este de datoria comitetelor execu
tive ale consiliilor populare de a 
acorda cea mai mare atenţie acestei 
acţiuni, pornind de la ideea că fie
care participant la înfăptuirea obiec
tivelor pe plan local din contribuţia 
bănească şi în muncă, trebuie să fie 
convins de necesitatea şi oportunita
tea lor. t]

Concepţia predominantă in organi
zarea acestei activităţi trebuie să ne( 
dea convingerea că obiectivul stabi
lit, precum şi debitul fixat (bani şl 
zile muncă) sínt de interes bbşteso şi 
au caracter local, că realizarea Ion 
este nu numai necesară şi oportună, 
dar posibilă pentru toţi cetăţenii şl 
în folosul lor.
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La o maşină universală de rectificat din secţia sculărie, * Uzinei meca
nice Sibiu, utecisiu! ion Oprişor (stingă), de 2 ani absolvent al Şcolii 
profesionale „Independenţa" Sibiu. împărtăşeşte din experienţa sa 
tinărului Lothar Schwachhofer, ucenic tn a1»1! H 1« locul de mancă L

(Urmare din pag. I)

cum este cazul şcolilor generale 
4 şi 21 Sibiu, care au confecţionat 
mobilier pentru grădiniţele de 
copii.

Şcolile din mediul rural au rea
lizat venituri din activităţile des
făşurate pe loturile şcolare şi în 
cadrul C.A.P.-urilor şi I.A.S.-uri- 
lor, obţinînd rezultate mai bune 
şcolile generale din Apoldu de 
Jos, Arpaşu de Jos, Brateiu şi 
altele.

Considerăm ca a r .- : ------------
un rezultat po
zitiv faptul că 
practica despre 
care vorbim a a- 
vut în primul 
rînd, un efect e- 
ducativ, în sensul 
unei substanţiale 
contribuţii la e- 
ducarea elevilor
prin muncă ş i __  _____
pentru muncă; în ------------------
acelaşi timp a
contribuit mult şj la orientarea 
lor şcolară şi profesională.

— în ce măsură sínt spriji
nite şcolile de către întreprin
derile care Ie patronează, sau 
de alte unităţi economice? Cum 
se realizează colaborarea şcoa- 
lă-intreprindere?

— In conformitate cu recoman
dările C.C. a! P.C.R. s-a asigurat 
patronarea şcolilor de către în
treprinderi industriale, coopera
tiste şi agricole socialiste. Consi
derăm însă că pe această linie nu 
s-au epuizat posibilităţile de a se 
realiza o cît mai strînsă colabo
rare, în special acordarea unui 
sprijin efectiv şi substantial din 
partea întreprinderilor. Dacă, în 
general, întreprinderile industriale 
au înţeles mai bine rolul care le 
revine, nu acelaşi lucru se poate 
spune despre cele agricole socia
liste, al căror sprijin a fost puţin 
simţit de către şcoli.

Dintre întreprinderile care au 
ajutat mai mult şcolile, atît în

organizarea şi dotarea atelierelor 
şcolare, cît şi în desfăşurarea ac
tivităţilor, amintesc: uzina „Inde
pendenţa“, fabrica „Libertatea“, . 
U.P.A.S., „Steaua roşie“, AMET, 
I.R.M.E. — din Sibiu; „Emailul 
roşu“, „8 Mai", şi „Automecanica“ 
din Mediaş; Uzinele textile Cisnă- 
die, Fabrica de tricotaje ş; cea de 
pielărie din Agnita, C.E.I.L. Sibiu, 
prin unitatea din Tălmaciu.

— Ce apare nou, în acest an 
şcolar, în practica tehnico-pro-

A C TIV ITA TEA
TEHNICO-PRODUCTIVĂ

ductivă a elevilor?
— In anul şcolar 1972/73, în 

desfăşurarea activităţilor tehnico- 
productive apar modificări meni
te să ducă la îmbunătăţirea aces
tora. Astfel, la clasele a IX-a şi 
a X-a a şcolilor generale a cres
cut numărul de ore de la 6 la 12, 
urmînd a se pune un deosebit ac
cent pe activităţile desfăşurate 
direct în unităţile productive, iar 
elementul nou de maximă impor
tantă îl constituie viitoarea ates
tare profesională pe care o vor 
obţine elevii la absolvirea şcolii, 
pe baza căreia se va asigura o 
mai uşoară şi corespunzătoare în
cadrare a lor în producţie.

— Care sínt perspectivele 
dezvoltării acestei activităţi in 
judeţul nostru?

— In vederea îmbunătăţirii mo
dului de organizare şi desfăşurare 
a practicii tehnico-productive, 
Inspectoratul şcolar judeţean a 
adoptat, pe baza indicaţiilor CC.

al P.C.R. şî a prevederilor docu
mentelor Conferinţei Naţionale a 
P.C.R. din 19—21 iulie 1972, un 
plan de măsuri în care se pre
văd, printre altele:

— analizarea modului de desfă
şurare a activităţilor tehnieo-pro- 
ductive cu directorii întreprinde
rilor patronatoare şi al şcolilor 
ş; adoptarea unui complex de 
măsuri în vederea asigurării onor 
condiţii mai bune;

— diversificarea domeniilor de
desfăşurare a ac- 

5B1T5TT7-.T- tivltătilor tehni
co-productive, ţî- 
nîndu-se cont de 
nevoile de cadre 
calificate nece
sare întreprinde
rilor din judeţul 
nostru;

— transforma
rea structurii ac
tuale a atelierelor

_____________ şcolare tn func-
------------------- ţie de meseriile

pentru caro ur
mează a se pregăti elevii;

— întărirea colaborării tntre-
prindere-şcoală, în vederea exe
cutării de către elevi, în atelie
rele şcolare, a unor repere din
planul de producţie al întreprin
derii, în special cu elevii claselor 
a IX-a şi a X-a a şcolilor gene
rale şi a anilor I—IV din licee;

— se va urmări ca, în între
prinderile in care procesul tehno
logic permite, elevii să participe 
la procesul de producţie, fie prin 
încadrarea lor în formaţiunile de 
lucru existente, fie prin organiza
rea în întreprinderi a unor ate- 
liere-şcoală cu plan de produc
ţie;

— în mediul rural se va inten
sifica pregătirea elevilor în dife
rite meserii necesare ’ unităţilor 
agricole socialiste, meserii in care 
există tradiţii de muncă in zona 
respectivă şi totodată se vor asi
gura ioturi şcolare corespunză
toare unei bune desfăşurări a ac
tivităţilor practice în agricultură.
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Sesiunea
Generale

New York 5. — 'Trimisul special 
Agerpres, Corneliu Vlad, transmite: 
La sediul Naţiunilor Unite continuă 
şedinţele plenare ala celei de-a 27-a 
sesiuni a Adunării Generale a O.N.U., 
consacrate dezbaterilor de politică 
generală.

In cuvintul său, Ciao Kuan-hua, 
ministrul adjunct al afacerilor ex
terne, şeful delegaţiei R.P. Chineze 
a apreciat că, în perioada care a 
trecut de Ia sesiunea precedentă, 
s-au petrecut numeroase schimbări 
in lume, iar în relaţiile internationale 
au avut loc . importante evenimente. 
El s-a referit, în context, printre al
tele, ia convorbirile conducătorilor 
chinezi cu conducătorii Ş.U.A., care 
au avut ioc după 20 de ani de în- 

' gheţare a relaţiilor dintre cele două 
târî, preciim şi la vizita premierului 
Japonez Ia Pekin, în cursúl căreia 
s-a ajuns Ia un important acord de 
normalizare a relaţiilor reciproce. 
Şeful delegaţiei chineze a arătat, în 
acelaşi timp, că în lume persistă 
focare de tensiune care provoacă 
îngrijorare.

Apreciind că problema încheierii 
războiului din Indochina, cit mai 
curînd posibil, este cea mai urgentă 
problemă pentru reducerea tensiunii 
în Orientul îndepărtat, Ciao Kuan- 
hua a reafirmat sprijinul deplin al 
guvernului său faţă de cauza po
porului vietnamez( şi 'a celorlalte 
popoare ’din Indochina.

Ciao Kuan-hua ' a reafirmat, de 
asemenea, poziţia guvernului sau in  
alte, probleme internationale. Refe- 
rindu-se Ia rolul O.N.U., şeful dele
gaţiei chineze a arătat că Organi
zaţia. trebuie sa răspundă tendinţe
lor din lumea de astăzi şi să acţio
neze în strictă conformitate cu 
scopuţ 5* principiile Cartei; delega
ţia chineză, a spus el, • este gata să 
colaboreze cu alte delegaţii, pentru 
a face ca O.N.U. să-şi îndeplinească 
rolul ce-i revine in apărarea păcii 
şi promovarea progresului omenirii.

.Ţn discursul său, Joseph Potolot, 
ministrul ide externe al Republicii 
Africa Centrală, a exprimat speranţa 
că O.N.U. este capabilă să unească 
eforturile ţărilor industrializate şi 
ale ţărilor in curs de dezvoltare în 
vederea intensificării relaţiilor lor 
de cooperare în domeniile economic,

M i  w  * *Adunam
a O. N. U.
comercial, tehnic şi cultural. Pro
gresul ţărilor în curs de dezvoltare, 
a spus el, nu poate fi efectiv dacă 
se bazează numai pe ajutor străin şi 
nu pe un intens efort national.

Şeful delegaţiei Zambiei, ministrul 
de externe Elijah Mudenda, a salu
tat orientările pozitive înregistrate 
în viaţa internaţională, subliniind, 
în acelaşi timp, că în calea destin
derii se manifestă încă factori ostili 
păcii şi securităţii.

„Organizaţia Naţiunilor Unite a 
jucat un mare rol im pregătirea şi 
afirmarea . actualului proces de ne
gocieri şi destindere", a apreciat 
secretarul federal pentru afaceri exr 
terne al Iugoslaviei, Mirko Tepavat. 
Totuşi, a adăugat el, evoluţia vii
toare a O.N.U. depinde de măsura 
în care organizaţia va şti să gă
sească, in destinderea existentă, po
sibilităţi sporite pentru afirmarea lo
cului şi rolului său,

Ministrul iugoslav a apreciat că 
îmbunătăţirea situaţiei din Europa 
reprezintă un important factor favo
rabil al situaţiei mondiale actuale.

Şeful delegaţiei iugoslave a sub
liniat, în continuare, că democrati
zarea relaţiilor internaţionale este 
unul dintre imperativele cele mai 
importante ale lumii contemporane. 
Organizaţia Naţiunilor Unite consti
tuie, in această privinţă, un mijloc 
de prim ordin.

In discursul său, ministrul de ex
terne al Senegalului, Coumba N’Dof- 
fene Diouf, a evidenţiat apariţia 
unor indicii încurajatoare în solu
ţionarea unor probleme politice şi 
economice de primă importanţă ale 
vieţii internaţionale.

„Un eveniment tic importanţă ma
joră pentru pace îl constituie per
spectiva conferinţei europene de 
securitate şi cooperare,' a afirmat 
ministrul de externe al Turciei, Ha
luk Bayulken, Turcia, a. adăugat el, 
investeşte în aceasta conferinţă mari 
speranţe, dorindu-i succes deplin".

Evidenţiind, valoarea mijloacelor 
paşnice in soluţionarea conflictelor 

. care apar în viaţa internaţională, 
ministrul de externe al Coastei de 
Fildeş, Ârsene Usher Assouan, a 
apreciat că semnele de destindere 
care au apărut în ultimul timp arată 
că dialogul este „cea mai eficace, 
mai unrană şi mai raţională metodă 
de abordare a problemelor conflic- 
tuale".

OLANDA. Muncitorii fabricii ENKA, din Breda au repurtat o frumoasă 
victorie, atunci cînd patronatul, după ce a decis închiderea'rfabricii cu 
î 500 de muncitori, socotită a fi nerentabilă, a fost forţat să revină asu
pra hotărîrii, Faptul nu este de loc întimplător. In foto: fabrica ENKA 

din Breda, ocupată de muncitori

Sesiunea Comitetului Consultativ 
pentru Africa al 0 .1. M.

Addis Abeba 5 (Agerpres). — Ac
celerarea dezvoltări: sociale a ţărilor 
continentului african şi lichidarea 
înapoierii economice, generată de 
îndelungata, dominaţie colonială şi a 
monopolurilor străine, s-au înscris 
printre principalele probleme exami
nate în cadrul celei de-a cincea se
siuni a Comitetului Consultativ pen
tru Africa al Organizaţiei Interna-, 
ţionaie a Muncii, încheiată in capi
tala Etiopiei. Delegaţii, reprezentând 
aproape toate ţările independente din 
Africa, au trecut în revistă rezulta
tele colaborării lor cu O.I.M., şi-au 
expus punctul de vedere faţă de 
programul O.I.M. iu domeniul pre
gătirii iehnico-profesionâle e munci

torilor de pe continentul african şi 
au aprobat numeroase recomandări 
menite să faciliteze accelerarea trans
formărilor sociale în Africa, In cursul 
dezbaterilor, o atenţie deosebită a 
fost acordată problemelor dezvoltă
rii mişcării cooperatiste şi trecerii la 
conducerea efectivă a economiilor 
naţionale de către cadrele de spe
cialişti africani.

La sesiune a participat Nzo Ek&n- 
gaki, secretar general al Organizaţiei 
Unităţii Africane, care, în interven
ţia sa, s-a referit, îndeosebi, 3a si
tuaţia grea a muncitorilor africani 
care lucrează in numeroase ţări din 
Europa occidentală.

Cu privire fa conflictul dintre 
cele două state yemenite

Sanaa 5 (Agerpres), — Un purtă
tor de cuvînt al Ambasadei Repu
blicii Arabe Yemen <3e la Beirut a 
declarat că avioane sud-yepenite au 
bombardat, joi, localitatea Mawiya, 
situată Ia 70 de kilometri în interio
rul teritoriului R.A. Yemen — anun
ţă agenţiile Reuter şi Associated 
Press. El a menţionat, de asemenea, 
că trupele sud-yemenîte au bom
bardat zona situată în împrejurimile 
oraşului Kataba, din apropierea 
frontierei dintre cele două ţări.

Pe de altă parte, agenţiile de 
presă anunţă că Parlamentul R.A. 
Yemen s-a întrunit, miercuri, într-o 
sesiune extraordinară, pentru a dis-

Uri interviu al 
preşedintelui 

Makarios
Nicosia 5 (Agerpres). <— Preşedin

tele Ciprului,; Makarios, a acordat 
revistei de politics externă „Hori
zont“, care apare Ia Berlin, un inter
viu — reluat de agenţia A.D.N, 
în care s-a referit la relaţiile ţârii 
sale cu R.D. Germană. Arătând ca 
Ciprul întreţine relaţii amicale şi 
conlucrează în diferite domenii, în 
special în sfera comerţului şi cultu
rii, cu R.D. Germană, preşedintele 
Makarios a spus: „Dorinţa noastră 
este sä dezvoltăm şi în viitor rela
ţiile prieteneşti existente. Noi nu în
treţinem încă relaţii diplomatice cu 
R.D. Germană, dm cauza anumitor 
dificultăţi. Sínt sigur însă că aces
tea vor fi depăşite intr-un viitor a- 
propial şi, în acest câ ,̂  vom fi 
bucuroşi să putem stabili relaţii 
diplomatice cu R.D. Germană“,

Referindu-se ia conferinţa general- 
europeamă pentru securitate şi cola
borare, pteşedintele cipriot a rele
vat că această reuniune va contri
bui în mare măsură la menţinerea 
păcii în Europa şi la adîncirea cola
borării dintre ţările continentului 
noştri), ceea ce va avea oŞgcte favo
rabile în întreaga lume, Ciprul acor
dă sprijin deplin convocării acestei 
conferinţe r~ a declarat preşedintele 
Makarios,
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EVENIM ENTUL PE  SCURT
•  COMISIA PENTRU PROBLEMELE SOCIALE A 
ADUNĂRII GENERALE A ORGANIZAŢIEI NAŢIU
NILOR UNITE a adoptat în unanimitate recoman
darea privind lansarea, anul viitor, cu prilejul săr
bătoririi a 25 de ani de la adoptarea Declaraţiei 
universal a drepturilor omului, a unui „deceniu 
împotriva!' rasismului".

Comisia, socială a cerut secretarului general al 
P.N.U., Kiírt Waidheim, să pregătească, cu acest 
prilej, un «program de sugestii pentru promovarea 
aplicării şi respectării Declaraţiei universale a 
drepturilor omului.

•  GUVERNUL SUDANEZ şi-a prezentat demisia 
preşedintelui Gaafar El Numeiry *— anunţă agen
ţiile M.E.N. şi France Presse. Demisia a fost accep
tată. Preşenintele Numeiry a cerut miniştrilor să 
rămînă provizoriu în actualele funcţii, pină la for
marea unui nou guvern.

Potrivit agenţiei M.E.N., demisia cabinetului su
danez, care fusese constituit la 14 octombrie 1971, 
intervine în urma alegerilor pentru desemnarea 
membrilor Consiliului Poporului din Sudan -— orga
nism însărcinat cu elaborarea unei noi constituţii a 
tării.

i
•  LUÎND CUVINTUL ÎN CADRUL CELEI DE-A 
12-A SESIUNI A CONSILIULUI G.A.T.T., ale cărui 
lucrări se desfăşoară la Geneva, delegatul Braziliei, 
Ramiro Saraiva-Guerreiro, s-a pronunţat ̂  pentru o 
revizuire a Acordului General pentru Tarife şi 
'Comerţ, prin care să se încorporeze concepţii pri
vind un tratament preferenţial şi nereciproc in fa
voarea ţărilor în curs de dezvoltare, acordat, în 
prezent, în mod ocazional.

•  FORŢELE PATRIOTICE KHMERE CONTINUĂ 
ACŢIUNILE OFENSIVE in regiunea şoselei strate
gice nr. 1, la est db oraşul Pnom Penh. Trupele 
regimului menţin încă cîteva poziţii, în zona .amin
tită, pe malul sting al fluviului Mekong, dar, potri
vit relatărilor agenţiilor de presă, „situaţia trupe
lor lonnoliste este extrem de critică".

•  IN VIETNAMUL DE SUD DEVIN TOT MAI 
FRECVENTE CAZURILE cind soldaţi ai armatei re
gimului refuză să participe la acţiuni împotriva 
unităţilor forţelor patriotice. Potrivit relatărilor 
agenţiei de presă „Eliberarea", la 15 septembrie 
a. c., întregul efectiv al regimentului. 233 al trupe
lor saîgoneze a refuzat să ia parte la acţiunile re
presive iniţiale în provincia Bén Che din Delta 
Mekong. In aceeaşi zi — relevă agenţia — în 
provincia Vinh Long, 400 de soldaţi din unităţile 
de „apărare civilă", puşi la dispoziţia unităţilor 
armate regulate, au refuzat să intre în luptă îm
potriva detaşamentelor F.N.E.

•  GUVERNUL LIBANEZ a anunţat ridicarea stării 
de urgenţă, decretată în urma recentului atac al 
forţelor militare îsraeliene asupra” unor localităţi 
din sudul Libanului, anunţă agenţiile Associated 
Press şi France Presse, care reiau o declaraţie a 
ministrului libanez al informaţiilor. Autorităţile de 
la Beirut au botărît însă ca starea de urgenţă să 
fie menţinută în. regiunile din sudul tării, unde 
fusese introdusă înainte de data de 16 septem
brie a. c.

•  GUSTAV HUS AK, secretar general, al G.G. al 
p.C. din Cehoslovacia, a primit delegaţia Comitetului 
Central al Partidului Socialist Unit din Germania, 
condusă de Kurt Hager, membru al Biroului Poli
tic, secretar al C.C. al P.S.U.G.

Cu acest prilej, cele două părţi au discutat pro
bleme de interes reciproc, evidenţiind interesul 
pentru dezvoltarea colaborării şi schimbului de ex
perienţă pe linie de partid, menţionează agenţia 
C.T.K,

•  LA BUENOS AIRES a avut loc recent o reuniune 
a coaliţiei forţelor de stingă, din care face parte 
şi Partidul Comunist din Argentina. Participanţii au 
elaborat un program de acţiune, în care se reco
mandă unificarea eforturilor in lupta împotriva 
creşterii costului vieţii şi apărarea libertăţilor cetă
ţeneşti şi a bogăţiilor naţionale. Totodată, a fost 
adoptată hotărîrea cu privire la constituirea unui 
front popular unic aî forţelor de stînga.
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cuta situaţia de la graniţa cu R.D.P. 
a Yemenului. La reuniune a luat 
parte şi primul ministru nord-yeme- 
nit, Mohsen Al Ainî.

Aden 5 (Agerpres). — Comisia 
Ligii Arabe însărcinată . să medieze 
în vederea reglementării conflictu
lui dintre Republica Arabă Yemen 
şi Republica Democratică Populară 
a Yemenului a sosit joi la Aden, 
pentru convorbiri cu oficialităţile 
sud-yemenite.

într-o declaraţie făcută cu acest _ 
prilej, conducătorul comisiei, Selim'* 
EI Yafi, secretar general adjunct ai 
Ligii Arabe, a arătat că misiunea de 
mediere va depune toate eforturile 
pentru găsirea .unei soluţii care să 
satisfacă părţile interesate. El a 
menţionat că aceste eforturi vor 
avea, de asemenea, ca obiectiv or
ganizarea unei întâlniri între pre
şedintele Consiliului Prezidenţial al 
R.D.P, a Yemenului, Salem Robaya 
Aii, şi preşedintele Consiliului Re
publican al R.A. Yemen, Abdul Rah
man Iriani.

CAMBQDGŢA. Cea mai mare parte a teritoriului cambodgian a fost eliberat de forţele de rezistenţă, inamicul 
înregistrînd pierderi grele, în oameni şl materiale. In ioto: Unitate de luptă în acţiune pe frontul de la Kompong

Trabek unde au fost decimate zeci de batalioane

Secvenfe sud-vietnameze
Saigon 5 (Agerpres), —• Luptele 

violente dintre, tortele patriotice şi 
unităţi ale armatei saîgoneze din 
provincia de coastă Quang Ngai, 
care durează de aproape o lună, au 
continuat în ultimele 24 de ore cu 
aceeaşi intensitate. S-au semnalat 
două angajamente deosebit de puter
nice, în cursul cărora forţele F.N.E. 
au provocat trupelor saigoneze pier
deri importante.

Bombardierele gigant „B-52* au e- 
fectuat miercuri noaptea misiuni de

bombardament în această regiune, 
precum şi în provincia limitrofă 
Quang Tin, uade armata saigoaeză 
continuă să sufere pierderi importan
te de efective, în regiunea oraşului 
Tien Phuoc.

Au continuat luptele şi în zonele 
oraşelor Quang’ Tri, Hue şi Da Nang, 
precum şi în regiunea Saigonulud. 
Agenţia U.P.I. informează că aviaţia 
emerciană a lansat, miercuri şi joi 
dimineaţa, 630 tone bombe în jurul 
capitalei sud-vietnameze.

Ş SUMATRA DE NORD
I în localitatea Medan din Suma- ţ 
ţ  tra de Nord, ş-au produs mari |  
£ inundaţii, ca urmare a ploilor lo- 2
v  — r —  1 -  y .

Conferinţa cvadripartită 
in problema vietnameză

g «»«- -v iociytort, -  .—  }
!} paralizată aproape în întregime. |

£ AUTOBUZ ELECTRICy
2 Pe şoselele Franţei a

Paris 5 (Agerpres). — Joi a avut 
Ioc, la Paris, cea de-a 162-a şedinţă 
plenară a conferinţei cvadripartite în 
problema Vietnamului. Luînd cuvân
tul, şeful delegaţiei Guvernului Re
voluţionar Provizoriu al Republicii 
Vietnamului de Sud, Nguyen Thi 
Binh, a menţionat că, manifestîndu-şi

Londra 5 (Agerpres). •— Priptr-un „plan de urgentă" avansat guvernului, 
industriaşii din sectorul carbonifer al Angliei speră să se pună capăt la 
ceea ce presa engleză numeşte „criza financiară a cărbunelui". Potrivit pla
nului, este necesar ca guvernul să avanseze, initial, suma de 200 milioane 
lire sterline pentru a lichida un deficit al acestei industrii. Potrivit apre
cierii cercurilor economice londoneze, suma totală solicitată de industria 
carboniferă din partea guvernului se ridică Ia 700 milioane lire sterline. In 
afară de această sumă, industriaşii clin sectorul carbonifer solicită guver
nului şi limitarea importurilor de cărbune. La începutul acestui an, guver
nul britanic a mai acordat industriei carbonifere suma de 100 milioane lire 
sterline, sub formă de împrumut.

Madrid 5 (Agerpres). — Referindu-se ia o serie de aspecte ale vjeţii eco
nomice din Spania, cotidianul „Les Echos" relevă că „balanţa comercială 
înregistrează nn deficit cronic (de menţionat că în 1971 el a atins 2 miliarde 
dolari), iar nivelul preţurilor şi numărul şomerilor continuă să crească 
neîncetat. Dacă în primele şase luni ale anului preturile au crescut, con
form declaraţiei ministrului spaniol al dezvoltării ecPnomice, Lopez Rodo, 
numai cu 3 Ia sută, se prevede ca această creştere, pe ansamblul anului 
1972, să atingă 7,5 Ia sută. în ce priveşte şomajul, trebuie spus că el a 
afectat, în cursul verii, aproximativ 170 000 de oameni. Acum, după ce 
activitatea turistică s-a redus substantial, asistăm Ia sporirea rîndurilor 
şomerilor, al căror număr a fost la începutul anului de aproape 280 000.

Roma 5 (Agerpres). ,— Peste 30 000 de medici şi asistente medicale din 
Italia au declarat o grevă de 72 de ore — cea de-a doua din ultimele 
IÖ zile —informează agenţia Associated Press. Cadrele medicale revendică 
o reformă a organizării spitaliceşti.

Aproximativ 500 000 de muncitori din industria chimică italiană au anun
ţat pentru 10 octombrie o grevă de 8 ore, cea de-a doua acţiune revendi
cativă desfăşurată în ultimele două săptămîni, în timpul convorbirilor 
dintre reprezentanţii patronatului şi cei ai sindicatelor pentru înnoirea 
contractelor de muncă.

dorinţa de a reglementa problema 
vietnameză pe calea tratativelor, de
legaţia G.R.P. a prezentat, în cadrul 
conferinţei de la Paris, propuneri 
constructive, cărora dacă li s-ar fi 
dat un răspuns serios, pacea în 
Vietnam ar fi. fost demult resta
bilită. Reprezentantul Guvernului Re
voluţionar Provizoriu a reactualizat 
propunerea privind formarea, în 
Vietnamul de sud, a unui guvern 
provizoriu de consens naţional, cu 
trei componente.

La rîndul său, şeful delegaţiei gu
vernului R.D, Vietnam, Xuan Thuy, 
a condamnat bombardamentele avia
ţiei americane asupra zonelor popu
late din Vietnamul de sud.

Conferinţa anuală a 
Partidului Laburist

Blackpool 5. — Trimisul special 
Agerpres, Nicolae Plopeanu, trans
mite: Conferinţa anuală a Partidu
lui Laburist, care are loc la Black
pool, a respins, joi, programul „an- 
tiinflaţionist" al guvernului conser
vator. După cum se arată în rezo
luţia adoptată, acest program „lo
veşte în cei ce muncesc, în scopul 
protejării acelora care îşi obţin ve
niturile fără să muncească". Intr-un 
alt document adoptat Ia conferinţă, 
in legătură cu politica economică a 
partidului, sa menţionează că un 
viitor guvern laburist va trebui să 
instituie „controlul asupra econo
miei, în folosul celor care produc 
bogăţiile societăţii". Delegaţii au 
criticat guvernul conservator pen
tru dificultăţile economice ale ţării 
agravarea inflaţiei, creşterea preţu 
rilor şi a şomajului. Numeroşi dele« 
gaţi au evidenţiat, printre altele, 
„tragica situaţie a zecilor de mii de 
tineri absolvenţi care nu găsesc de 
lucru" şi „scăderea sistematică a ni
velului de trai".

Conferinţa Partidului Laburist îşi 
va încheia lucrările vineri la prînz.
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Fumătorii de pipă din

I POPULAŢIA SALVADORULUI
I Potrivit datelor ultimului recen- ^ 
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„Criză de încredere în sinul 
Organizaţiei internaţiona
In prezent, peste 20 de milioane 

de persoane se ocţipă cu cultivarea 
cafelei în aproximativ 40 de ţări din 
America Latină, Africa şi, intr-p mai 
mică măsură, Asia. Pe lista resurse
lor statelor în curs de dezvoltare, 
cafeaua s© situează pe locul al doi
lea; în anul 1970 numai ţările occi
dentale au importat cafea în. va
loare de 3 miliarde de dolari, 

în  fiecare an, cele 41 de ţări pro
ducătoare şi 21 de ţări consumatoare 
de cafea, membre ale O.I.C., se reu
nesc la Londra pentru a fixa cotele 
de export, precum şi nivelul preţu- 
riloT Ja cafea pentru exerciţiul urmă
tor care, de obicei, începe la 1 oc
tombrie, Anul acesta însă, un serios 
dezacord s-a semnalat între cele 
două părţi. Căci dincolo de iixarea 
cotelor de export şi, în consecinţă, 
a preţurilor, o gravă problemă de în
credere divizează ţările membre ale 
organizaţiei. Consumatorii se tem ca 
statele producătoare să nu adopte 
masuri „a la O.P.E.C."‘ (hotarlrile re
cente ale Organizaţiei statelor expor
tatoare de petrol vizează o creştere 
a veniturilor obţinute din comercia
lizarea petrolului şi o sporire a con
trolului exercitat de guvernele res

pective asupra propriilor resurse pe
trolifere — N. R.). Pe de altă parte, 
statele producătoare consideră că 
Organizaţia Internaţională a Cafelei 
tnu-şi realizează unul din scopurile 
esenţiale, şj anume practicarea unor

iurilor In devize ale tuturor ţărilor 
subdezvoltate pentru care cafeaua 
continuă să rămînă produsul de 
bază,

O primă acţiune a statelor produ
cătoare de cafea o constituie âşa-nu-

— D i n  p r e s a  s t r ă i n ă
preţuri remuneratorii şl echitabile. 
Pe piaţa americană, de pildă, care 
absoarbe peste jumătate din totali
tatea exporturilor mondiale de cafea, 
în ianuarie 1972, cursul cafelei era 
inferior celui înregistrat în 1951. In 
această situaţie, luînd în considerate 
şi momentul inflaţionist actual, pro
ducătorii solicita o reevaluare a pre
ţurilor. Ei afirmă că o simplă ma
jorare cu un cent a cursului mediu 
pentru livra de cafea, pe timp de un 
an, ar duce la creşterea, cu aproxi
mativ 70 milioane de dolari, a veni-

mitul document de la Geneva, O 
parte din cei mai mari producători 
de cafea din lume, printre care Bra
zilia, Columbia şi Coasta de Fildeş, 
s-au reunit 3a Bogota, pentru a exa
mina situaţia creată după ce S.U.A. 
au refuzat să compenseze, primtr-o 
sporire a preţurilor, pierderea puterii 
de cumpărare a statelor producătoa
re ín urma devalorizării dolarului. Ei 
au adoptat ca plan de acţiune „do
cumentul de la Geneva“, apreciat ca 
o cartă a unei viitoare alianţe a sta
telor producătoare de cafea, care îşi

propune ca scop esenţial promovarea, 
unor măsuri menite să contracareze 
scăderea continuă a preturilor aces
tui produs. Alte ţări, printre care 
Zairul, Etiopia, Republica Malgaşă şi 
Uganda, au hotărît să se alăture gru
pului de la Bogota şi să respecte 
pactul de ia Geneva. Ţările consu
matoare au reacţionat însă în mod 
violent, îndeosebi Statele Unite care, 
aflate în plină perioadă electorală, 
s-au împotrivit categoric oricărei, ri
dicări a preţului la cafea, mergînd 
pină la a ameninţa cu retragerea 
din Acordul Internaţional asupra Ca
felei. Recentele negocieri de la Lon
dra — extrem de dure, după cum a 
apreciat Julius Katz, subsecretar de 
stat american pentru problemele e- 
conomice, — au relevat, în acest 
mod, că statele producătoare şi cele 
consumatoare de cafea nu aşteaptă 
acelaşi lucru de la O.I.O. Producă
torii specifică, în acest sens, că, Or
ganizaţia Internaţională a Cafelei 
trebuie să devină un instrument de 
apărare a preţurilor, în favoarea ţă
rilor în qurs de dezvoltare.

„JEUNE AFRIQUE“
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